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Prudké a vytrvalé 
lejaky komplikujú 

život v uliciach mesta

I Bratislava 
Najširší sortiment slovenských a zahrani ných vín, 
prémiových ko akov, rumov prírodných destilátov. 

Klobu nícka . 4

Bratislava prekonala mesačný úhrn zrážok
V uplynulých týždňoch 

Bratislavčanov pre-
kvapilo niekoľko vydat-
ných zrážok, ktoré dokon-
ca v niektorých prípadoch 
ochromili v meste do-
pravu, keď kanalizačné 
vpuste nestíhali zrážky 
odvádzať. Čo sa nám to v 
uplynulých týždňoch dialo 
nad hlavami, nám vysvetlil 
klimatológ Slovenského 
hydrometeorologického 
ústavu Pavel Faško. 
 Začiatkom septembra me-
teorológovia zaznamenali v 
Bratislave významnú zrážko-
vú situáciu. V Mlynskej doli-
ne vtedy namerali viac ako 50 
mm zrážok. Posledné výdatné 
dažde z 11. a 12. septembra 
sa na ne veľmi podobali, na 
niektorých meracích stani-

ciach ich dokonca prekonali. 
Tieto hodnoty prekonávajú 
aj mesačný normál zrážok na 
september. „To znamená, že 
za jedeň spadlo všetko to, čo 
má napadnúť za celý mesiac,“ 
vysvetľuje Pavel Faško. Ak sa 
pozrieme ešte trochu ďalej, 
od konca júna v Bratislave 
dosiahli úhrny zrážok takmer 
400 mm a to nielen v častiach 
mesta v blízkosti Malých Kar-
pát ale aj pri letisku. „Ročný 
normál je tam približne 550 
mm,“ zdôraznil Faško. 

Teplé leto
 Aj napriek tomu, že leto 
u nás možno nebolo úplne 
podľa našich predstáv, z kli-
matologického hľadiska bolo 
leto teplotami normálne až 
nadnormálne. Bolo však veľmi 

oblačné a daždivé, čo mohlo 
spolu s teplotami spôsobiť, 
že atmosféra bola mimoriad-
ne nasýtená vodnými parami 
a zrážky, ktoré takto vznikali 
boli potom veľmi výdatné. 
Zvláštne je aj to, že septem-
ber je zatiaľ veľmi bohatý na 
búrky. Sme teda svedkami 
klimatickej anomálie, kto-
rá pravdepodobne nie je len 
jednorázová. „Ja by som sa 
prikláňal skôr k tomu, že to 
je systémová záležitosť, ktorá 
vyplýva z globálneho otepľo-
vania a klimatických zmien 
spôsobených činnosťou člo-
veka,“ dodal klimatológ. Na 
podobné extrémy by sme teda 
v Bratislave mali byť priprave-
ní aj v búducnosti. 

(pj)

Európsky týždeň mobility potrvá 
v Bratislave do 26. septembra
Na alternatívnu a ekolo-

gickú dopravu upozor-
ňujú aktivity v súvislosti s 
Európskym týždňom mo-
bility, ktoré sú v Bratislave 
až do 26. septembra.
 Európsky týždeň mobility 
je o podujatiach, ktoré majú 
upozorniť na preferenciu al-
ternatívnej a ekologickej do-
pravy. Držitelia platných vo-
dičských preukazov sa budú 
môcť aj tento rok povoziť v 
bratislavskej mestskej hro-
madnej doprave bezplatne. 
Ich vodičský preukaz bude 
ako cestovný lístok slúžiť od 
15. do 21. septembra výlučne 
v denných spojoch MHD. 
 Každý ročník sa nesie v 
znamení špecifi ckej ústrednej 

témy, viažucej sa k udržateľnej 
mobilite. Miestne samosprávy  
organizujú aktivity a zavádza-
jú trvalé opatrenia pre obča-
nov v súlade s touto témou. 
Tohtoročná téma „Naše ulice, 
naša voľba“ povzbudzuje ľudí, 
aby vytvorili mesto, v ktorom 
chcú žiť. Na deň otvore-
ných dverí 20. septembra, 
v rámci Európskeho týždňa 
mobility, pozýva Dopravný 
podnik Bratislava. Podujatia 
v Bratislave tento rok ukon-
čí česko-slovenská kon-
ferencia o cyklodoprave 
od 24. do 26. septembra. 
Program Európskeho týždňa 
mobility nájdete aj na www.
bakurier.sk

(rl, sita)

Prívalový, ale aj trvalý 
dážď, zaplavené pivni-

ce, dvory, parkoviská, ulice 
a húkanie hasičských si-
rén. Aj takto by bolo možné 
charakterizovať tohtoročné 
leto v Bratislave, najmä od 
augusta. Havarijnú situá-
ciu spôsobil v uplynulých 
dňoch vážny zosuv svahu 
nad PKO.
 Zosuv svahu na Žižkovej 
ulici 14. septembra spôsobil aj 
odstavenie jedného z troch výš-
kových obytných domov na tej-
to ulici od automobilovej pre-
mávky. Svah sa zosunul v dĺžke 
asi pätnásť metrov a časť ze-
miny, blata a polámaných stro-
mov padli na cestu na nábreží. 
Žižkova ulica ako aj časť 
nábrežia boli hneď po zo-
suve uzatvorené a na tomto 
miestne bol vyhlásený ha-
varijný stav. Ihneď sa začal aj 
geologický prieskum, ktorý má 
byť hotový v priebehu niekoľ-
kých dní. Na základe výsledkov 
sa rozhodne o spôsobe defi ni-
tívneho zabezpečenia svahu. 
Každé dve hodiny kontrolujú 
priamo na mieste situáciu aj 
plynári. Žižkova ulica zostáva 
uzatvorená. V súčasnosti hľadá 
mestská časť Staré Mesto v spo-
lupráci s investorom dočasné 
riešenie pre obyvateľov od do-
pravy odstaveného domu.

(pokračovanie na str. 7)

Ste nespokojní 
so starostom, 
či primátorom?

Každý tretí Slovák je 
nespokojný so sú-

časným starostom alebo 
primátorom, vyplýva to z 
prieskumu, ktorý agentúra 
Focus robila pre projekt 
Ako vyhrať voľby. Celko-
vo je nespokojných pri-
bližne 32 percent opýta-
ných občanov. 
 Oproti tomu, dve tretiny 
Slovákov vyjadrili spokojnosť 
s vedením v ich obci alebo 
meste. Z celkového počtu 32 
percent nespokojných ob-
čanov je 12 percent úplne 
nespokojných a viac ako 20 
percent skôr nespokojných. 
Úplne spokojných je 17 per-
cent opýtaných občanov a 
skôr spokojných je 46 percent. 
Najvyššiu spokojnosť so sú-
časným starostom alebo pri-
mátorom vyjadrili responden-
ti žijúci v najmenších obciach 
– s menej ako dvetisíc obyva-
teľmi (28 %). Najspokojnejší 
sú obyvatelia Prešovského (22 
%), Trenčianskeho (21 %) a Ži-
linského (21 %) kraja, potenci-
álni voliči strán Smer-SD (20 
%) a SMK (33 %). Skôr spo-
kojní so súčasným starostom 
alebo primátorom sú najmä 
respondenti žijúci v mestách 
s 20 až 50-tisíc obyvateľmi (56 
%), obyvatelia Bratislavského 
(65 %) a Banskobystrického 
(53%) kraja.  
 Úplne nespokojní sú naj-
mä podnikatelia a živnostní-
ci (24 %), respondenti žijúci 
v obciach a mestách s päť až 
20-tisíc obyvateľmi (19 %), ako 
aj v mestách s 50 až 100-tisíc 
obyvateľmi (19 %), potenciál-
ni voliči Most-Híd (20 %), SaS 
(24 %) a Sieť (18 %). 

 (sita, red)
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Pýtajte sa kandidátov na primátora Bratislavy
KOMUNÁLNE VOĽBY 2014

15. November
Komunálne voľby 2014 sa rýchlo blížia, budú už 15. novembra. 

Chcete viac spoznať názory kandidátov na primátora hlavného mesta? 

Chcete vedieť čo si myslia o rôznych témach a problémoch?

Odpovedajú kandidáti na 
primátora Bratislavy

1. V oblasti dopravy štát 
i mesto zrejme rezigno-
vali na výstavbu metra, či 
rýchlodráhy v Bratislave. 
Aký máte postoj k tomu, 
že v hlavnom meste sa 
nezačala ani po roku 1989 
budovať aspoň rýchlodrá-
ha, tzv. S-Bahn, ktorý je 
úspešný v mnohých eu-
rópskych mestách? Aký 
je Váš postoj k metru a 
rýchlodráhe?

2. Dlhodobým problémom 
hlavného mesta je jeho 
fi nancovanie, ktoré je 
poddimenzované. Dotácia 
štátu je malá aj vzhľadom 
na funkcie, ktoré hlavné 
mesto plní. Tento problém 
nevedia, či nechcú politi-
ci v NR SR riešiť. Ako ho 
vnímate Vy a máte nejaké 
riešenia?

3. Aj keď hlavné mesto má 
funkciu hlavného archi-
tekta, či hlavného doprav-
ného inžiniera, ich funkcie 
sú takmer bez kompeten-
cií a vplyvu. Ktoré inštitú-
ty (funkcie) mesta by ste 
ako primátor posilnili či 
vytvorili, aby viac začali 
fungovať napr. v oblasti 
starostlivosti o pamiatky, 
rozvoja turizmu, či rozvo-
ja a starostlivosti o zelené 
plochy mesta...?

Miroslav 
Dragun: 
1. Bratisla-
va nemá za-
bezpečenú 
električko-
vú dopra-
vu na Hlavnú stanicu už od 
roku 2011 a ak by sa neblížili 
komunálne voľby, mesto by 
podľa môjho názoru a názoru 
mnohých Bratislavčanov ani 
rekonštrukciu nezačalo. Mys-
lím si, že Bratislava je počtom 
obyvateľov a hustotou obý-
vania malé mesto na metro. 
Bratislava v spolupráci s BSK, 
TTSK a ministerstvom dopra-
vy by malo najneskôr do roku 
2020 spustiť plnohodnotnú 
integrovanú dopravu, ktorej 
nosná časť by mala byť želez-
nica a električka.

2. Bratislava jednoznačne, ako 
hlavné mesto, by mala od vlá-
dy dostávať každoročne dotá-
ciu na plnenie úloh hlavného 
mesta Slovenska. Taktiež si 
myslím, že Bratislava by na 
svoj rozvoj vedela získať ne-
malé fi nančné prostriedky od 
developerov, ktorí pripravujú 
rozsiahlu investičnú činnosť, 
či už na ľavom alebo pravom 
brehu Dunaja. Svoju pred-
stavu získania fi nančných 
prostriedkov pre Bratislavu 
predstavím Bratislavčanom 
do konca septembra.
3. Primátor aj hlavný architekt 
majú dostatok kompetencií. Je 
dôležité aby tieto kompeten-
cie využívali plnohodnotne. 
Verím, že ak bude mať Bra-
tislava primátora a hlavného 
architekta, ktorí spolupracuj 
ako jeden tím a rozdelia si 
jednoznačne kompetencie, 
tak nie je potrebné vytvárať 
a posilňovať žiadne kompe-
tencie. Pokiaľ bude mať Brati-
slava mladého, dynamického 
primátora, ktorý bude zapájať 
do fungovania mesta aktív-
nych občanov a mimovládne 
organizácie, podnikateľov a 
nebude im hádzať polená pod 
kolená, tak nebude problém s 
obnovou pamiatok, rozvojom 
turizmu, či starostlivosťou o 
verejnú zeleň.

Milan 
Ftáčnik: 
1. Metro je 
v súčasnej 
ekonomic-
kej situácii 
mesta a ta-
kisto aj Slo-
venska ekonomicky nereálny 
projekt. Odborníci hovoria, 
že metro sa dá ekonomicky 
prevádzkovať vtedy, ak má 
mesto viac ako 1 mil. obyva-
teľov. Reálnym projektom sa 
ukázala povrchová električka 
s preferovaným prechodom 
cez križovatky a prekonaním 
Dunaja cez zrekonštruovaný 
Starý most.
2. Mesto je naozaj fi nančne 
poddimenzované, ak si porov-
náte že 450 tisícový Tallin, ako 
hlavné mesto Estónska, má 
ročný rozpočet vo výške 470 
mil. eur a Bratislava v bežnom 
roku 250 mil. eur, tak máme 
o čom hovoriť. Moje riešenia 
sú tri: Započítať mestu do zís-
kavania daní zo štátu 450 tisíc 
obyvateľov, ktorí tu skutočne 
žijú (štát nám podľa sčíta-
nia ľudu dáva iba na 417 tis, 
obyvateľov). Prideliť mestu 
aj v ďalších rokoch príspevok 
na plnenie funkcií hlavného 
mesta, čo vláda na môj návrh 
prvý krát za 25 rokov urobila 
v roku 2014. Otvoriť diskusiu 
o fi nancovaní samosprávy na 
Slovensku s reálnym pokry-
tím výdajov na služby, ktoré 
mestá realizujú v mene štátu.
3. Hlavná architektka má 
kompetencie dané zákonom o 
Bratislave, bez jej podpisu ne-
podpíšem napr. záväzné sta-
novisko, ktoré mesto vydáva 
k investičným projektom. Ale 
na to, aby mohla vykonávať 
túto aj ďalšie kompetencie v 

oblasti územného plánovania, 
treba vytvoriť Útvar hlavného 
architekta a pre analogickú 
funkciu hlavného dopravného 
inžiniera Útvar dopravného 
inžinierstva. Stačí možno vy-
tvoriť jedno nové pracovisko, 
niečo ako Inštitút strategické-
ho plánovania, ktorý vytvorili 
v Prahe. Podobne bol zrušený 
ZARES, čo si tiež vyžaduje 
riešenie, keďže zeleň je pre 
mesto prioritná téma.  Na 
podporu cestovného ruchu 
sme spolu so súkromným sek-
torom založili – bratislavskú 
organizáciu cestovného ru-
chu, ktorá sa osvedčila.

Milan 
Kňažko:
1. Je chyba, 
že v mi-
nulosti sa 
nevyriešila 
otázka nos-
ného dopravného systému. 
Je zrejmé, že metro ani že-
lezničný tunel pod Dunajom 
v Bratislave nebudú, preto 
jediné východisko je vybudo-
vať nosný dopravný systém na 
báze koľajovej dopravy, teda 
električky a prímestských 
vlakov. Práve pri prímestskej 
doprave musí mať primátor 
schopnosť komunikovať aj s 
VÚC a ministerstvom. K tejto 
výstavbe však musíme pristu-
povať koncepčne, musí exis-
tovať dlhodobý plán rozvoja a 
koordinácia s inými systéma-
mi – integrovanou dopravou, 
záchytnými parkoviskami, 
napojenie na MHD a jej kva-
lita. Je nutné, aby tento plán 
poznala verejnosť, aby na jeho 
realizáciu boli každoročne v 
rozpočte vyčlenené prostried-
ky, a aby nepodliehal zmenám 
v závislosti od volieb. 
2. Okolité metropoly majú k 
dispozícií omnoho väčší balík 
peňazí ako Bratislava, takže 
tento pretrvávajúci problém 
treba jednoznačne riešiť. Ako 
primátor to budem považovať 
za jednu zo svojich priorít. 
Je to totiž priestor, kde treba 
vyargumentovať aj potrebu 
fi nančnej pomoci pre mesto 
zo strany vlády. Tak ako Koši-
ce dostali 70 mil. eur na svoju 
prípravu na úlohu Európske-
ho hlavného mesta kultúry 
v roku 2013. Pripravím aj 
stratégiu nákladových uspor 
v mestských podnikoch a or-
ganizáciách, transparentné 
medzinárodné verejne súťaže, 
rokovanie s vládou o platení 
dani z nehnuteľností za vládne 
budovy na území mesta, zme-
nu fi nancovania Bratislavy na 
základe údajov z registra oby-
vateľstva a nie z údajov Štatis-
tického úradu, na čom mesto 
ročne prichádza o milióny eur 
na príjmovej strane.
3. Ak má byť Bratislava mo-
derným európskym mestom, 
musíme aj na magistráte za-
viesť štandardy odbornosti a 
hlavne pro-klientský prístup, 
aké sú bežné v zahraničí ale-
bo v komerčnej sfére. Jednou 
z mojich priorít preto je zria-
denie integrovaných spoloč-
ných pracovísk pre obyvateľov 

s možnosťou kompletného 
vybavenia agendy v priesto-
roch mestských častí. V ob-
lasti strategického plánovania 
a rozvoja mesta sa chcem in-
špirovať Prahou, kde význam-
ný krok dopredu zaznamenali 
po vytvorení Inštitútu pre 
plánovanie a rozvoj hlavného 
mesta, ktorý vznikol transfor-
máciou niektorých odborov 
magistrátu.

Tatiana 
Kratochví-
lová:
1. Metro i 
rýchlodrá-
ha sú rieše-
nia za stov-
ky miliónov eur, ktoré dnes 
Bratislava nemá. Čo ale mesto 
má je slušne vytvorená sieť 
mestskej hromadnej dopravy. 
Namiesto snívania o metre 
potrebujeme investovať do 
zvýšenia kvality dopravných 
prostriedkov, ciest a tratí. Je 
nezodpovedné zanedbávať 
starostlivosť o dopravu – je to 
totiž jeden z kľúčových para-
metrov kvality života v Brati-
slave.
2. Áno - štát dnes naozaj 
nepomáha Bratislave plniť 
si funkciu hlavného mesta. 
Zohľadnenie len veľkosti mes-
ta bez zreteľa na to, že okrem 
bežných funkcií plní aj funk-
ciu sídla všetkých inštitúcií 
štátu s výnimkou Ústavného 
súdu, oberá Bratislavu o zdro-
je i možnosti rozvoja. Žiadne 
iné mesto na Slovensku nemá 
takú širokú spádovú oblasť 
pre prácu, vzdelanie i zábavu 
ako Bratislava. Opotrebenie 
jeho infraštruktúry vidno na 
každom kroku. Ak chceme, 
aby Bratislava bola dobrým 
mestom, ktoré slúži ľuďom, 
musíme skoncovať s obdo-
bím neustáleho porušovania 
mestského štatútu a primäť 
predstaviteľov štátu k plneniu 
fi nančných záväzkov.
3. Som za posilnenie zodpo-
vednosti a vplyvu hlavného 
architekta a hlavného do-
pravného inžiniera mesta za 
vzhľad a  rozvoj Bratislavy. V 
ich kompetencii má a musí 
byť dohľad nad územným plá-
nom, stavebným zákonom a 
nad záujmami investorov. Je 
to správna cesta k lepšiemu 
životu a ochrane hodnôt, kto-
ré Bratislava má pre jeho oby-
vateľov a všetkých občanov 
Slovenska.

Ivo 
Nesrovnal:
1. Bratisla-
va je jedna z 
mála európ-
skych met-
ropol bez 
systémového riešenia dopra-
vy v kooperácii s regiónom. 
Za súčasného primátora sme 
prišli o projekt TEN-T. Pri-
tom mestská rýchlodráha, 
tzv. S-Bahn ako poznáme z 
Nemecka, s upraveným pro-
jektom Filiálka, je ťažiskovým 
bodom môjho riešenia dopra-
vy v Bratislave, ktorá má na 
svojom území okolo 80 km 

železničných tratí (takmer vô-
bec nevyužívané pre prepravu 
ľudí). Denne do Bratislavy z 
regiónov príde autami okolo 
150 tisíc ľudí, ktorí zahusťujú 
dopravu a vytvárajú tak tlak 
nielen na bratislavské cesty, 
ale aj na parkovacie miesta. 
Iba MHD tento problém ne-
môže vyriešiť. Riešením je 
rýchlodráha po koľajniciach 
spájajúca smery Pezinok, Ša-
morín, Malacky a Rusovce 
a výstavba záchytných par-
kovísk v Pezinku, Lamači, 
Ivanke, Podunajských Bisku-
piciach atď., ako to je vo väč-
šine vyspelých európskych 
mestách.
2. Financovanie zo strany štá-
tu je voči Bratislave nespra-
vodlivé, keďže máme veľmi 
nízky podiel na rozdelení 
daní. Priemerný obyvateľ náš-
ho regiónu odvedie do štátne-
ho rozpočtu cca 300 € na dani 
z príjmov fyzických osôb. Štát 
však do Bratislavy a regiónu 
vráti iba cca 50 €. Banskobys-
tričan odvedie cca 40 €, naspäť 
dostane cca 90 €, Košičan od-
vedie cca 45 € a späť dostane 
cca 70 €. Bratislava má 2-krát 
menej fi nancií na obyvateľa 
ako Brno a až 11-krát menej 
ako Viedeň. Na tento problém 
upozorňujem už dlho. Štát je 
zo zákona povinný Bratislave 
vo funkcii hlavného mesta po-
máhať. Nový primátor musí 
okamžite po nástupe do funk-
cie rokovať s vládou o novom 
spôsobe fi nancovania hlavné-
ho mesta a po audite upraviť 
či vypovedať množstvo nevý-
hodných zmlúv. 
3. Zlý urbanistický obraz Bra-
tislavy a neporiadok v uliciach 
je okrem iného výsledkom 
straty odbornosti a profesi-
onality pri presadzovaní ve-
rejného záujmu. Boli zrušené 
útvary Hlavného architekta 
a Hlavného dopravného in-
žiniera. Starostlivosť o zeleň 
bola prevedená do súkrom-
ných rúk. Do mesta musíme 
vrátiť profesionalitu a odbor-
nosť a tieto inštitúty obnoviť, 
samozrejme s relevantnými 
kompetenciami a odborník-
mi. Myslím si, že niektoré 
činnosti, napr. starostlivosť o 
zeleň, údržbu ciest, atď. musí 
mať mesto viac pod kontro-
lou. Nemôže sa stávať, že 
Bratislava vypláca milióny eur 
súkromnej fi rme za zimnú 
údržbu, keď nesneží. Potom sa 
nemôžeme čudovať, že nie sú 
peniaze na cesty. Razantnejšie 
musí fungovať aj starostlivosť 
o pamiatky. Nie je možné, aby 
fasády budov v centre mesta, 
napr. na Obchodnej ulici, vy-
zerali ako jedna veľká čínska 
tržnica.

A n d r e j 
Palacko:
1. Všet-
ky vyššie 
p o p í s a n é 
m o ž n o s t i 
by boli viac, 
či menej riešením. Súčasnú 
situáciu v dopravnej infraš-
truktúre hlavného mesta je 
nevyhnutné riešiť v súčinnosti 

s odborníkmi z celého radu 
odvetví. Tu by som práve rád 
upozornil na dlhodobé zane-
dbávanie praxe konzultácie 
odborných problémov s od-
borníkmi a nie, ako sa to sta-
lo zvykom s neodborníkmi. 
Mojou úlohou bude podporiť 
verejnú diskusiu a následne 
zabezpečiť rýchlu, no kvalitnú 
realizáciu projektov pod kon-
trolou komisie dohliadajúcej 
na čestné a primerané užíva-
nie na tento účel vyčlenených 
fi nančných prostriedkov, šet-
riac tým Bratislavčanom ne-
malé fi nančné prostriedky.
2. Otázku si možno položiť 
aj inak. Prečo rozpočet mes-
ta nestačí na pokrytie všet-
kých jeho nákladov a prečo 
mestský majetok napriek jeho 
lukratívnosti generuje iba ob-
medzené zisky? 
Mojou snahou bude sa aktív-
ne usilovať o riešenie fi nan-
covania aj na pôde NR SR, 
no som rodený Bratislavčan a 
žijem tu roky a viem, že začať 
treba z vnútra. Naše mesto má 
obrovský potenciál, tak ním 
nemrhajme.
3. Z dôvodu uchovania tváre 
nášho mesta budem apelo-
vať na posilnenie právomocí 
hlavného architekta. Bu-
dem sa usilovať o vytvorenie 
platformy na komunikáciu 
medzi investormi, urbanis-
tami, architektmi, odbornou 
verejnosťou aj „obyčajnými 
Prešporákmi“. Súzvuk ta-
kýchto myšlienok musí byť 
usmerňovaný kompetentným 
odborníkom obklopeným tí-
mom ľudí schopných zvládať 
výzvy tohoto významu. Jed-
noducho by sa dalo povedať: 
Menej funkcií, kompetencií 
a vplyvu „kamarátom“ a viac 
odborníkom! Toľko plytvania 
odbornosťou a talentom ako 
v našej republike nenájdeme 
snáď nikde inde na svete.

(rl)
Úplné odpovede nájdete na 

www.bakurier.sk

Pýtajte sa
Položte kandidátom otázky 
aj VY a my im ich budeme 
tlmočiť. A k tomu ešte mô-
žete vyhrať fi lm „Kandidát“ 
na DVD nosiči. Najviac tri 
otázky posielajte na mailo-
vú adresu: sutaz@bakurier.
sk, do predmetu správy 
napíšte VOĽBY PRIMÁ-
TORA. Otázky musia byť 
stručné a zrozumiteľné. 
Najviac tri otázky od jed-
ného čitateľa môžete po-
sielať do konca septembra 
2014. Tí, ktorí sa zapoja a 
pošlú otázky, budú auto-
maticky zaradený do žre-
bovania o tri fi lmy DVD, 
jedným z nich bude aj 
spomínaný slovenský fi lm 
Kandidát, druhým fi lmom 
je Kráľova priazeň a tretím 
Babovřesky. Vyžrebovaní 
budú traja výhercovia. 
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Bratislavu by mohlo navštíviť 
v tomto roku milión turistov

Doterajší vývoj návštev-
nosti hlavného mesta 

počas letných mesiacov 
naznačuje, že Bratisla-
vu by v roku 2014 mohlo 
navštíviť viac ako milión 
turistov. 
 Tvrdí to bratislavský ma-
gistrát. Počas siedmich me-
siacov navštívilo hlavné mesto 
viac ako 600-tisíc hostí, pri-
čom medzi najsilnejšie obdo-
bie patria mesiace máj až sep-
tember. V roku 2013 zavítalo 
do Bratislavy takmer 950-tisíc 
turistov, pričom 650-tisíc tvo-
rili zahraniční návštevníci. 
 Mesto poskytuje počas 
tohtoročnej sezóny návštev-
níkom turistické informácie 
v troch informačných cen-
trách (letisko, hlavná stanica, 
centrum). Ročne využije služ-
by centier asi  80-tisíc ľudí. 
Návštevníci metropoly môžu 
aj v prebiehajúcej sezóne vy-
užívať projekt Bratislava City 
Card, vďaka ktorému turisti 
získavajú zľavy pri vstupoch 
do galérií, múzeí či pri cesto-
vaní verejnou dopravou. 

Najviac info z internetu
 Najviac informácií o 
Bratislave, o živote v meste, 
získavajú návštevníci z in-
ternetu. Práve preto mestská 
samospráva aktívne využíva 
svoju internetovú stránku. 
Základné informácie ponúka 
v troch jazykoch (slovenčina, 
angličtina, nemčina) a vyu-
žíva aj google translator ako 
automatický prekladač do 81 
jazykových mutácií.

Virtuálna Bratislava
 Vyhľadávanou elektronic-
kou atrakciou je podľa mesta 

„Virtuálna Bratislava“, ktorá 
otvára brány internetovým 
návštevníkom. Panoramatic-
ké zábery ponúkajú pohľad 
na lokality, ktoré dýchajú 
históriou, prevedú záujem-
cov výnimočnými zákutiami 
Bratislavy, a zároveň slúžia 
ako pozvánka na osobnú náv-
števu slovenskej metropoly. 
Prostredníctvom virtuálnej 
prehliadky je možná nielen 
prehliadka mesta, ale poten-
ciálni záujemcovia si môžu 
on-line rezervovať reprezen-
tačné, kongresové miestnosti 
bratislavského Primaciálneho 
paláca.

Realita v meste
 Podľa jedného zo sprie-
vodcov turistického ruchu, 
ktorý sprevádza najmä za-
hraničných turistov, je inter-
net a virtuálne zobrazenie 
pekná vec, no mesto by sa 
malo pravidelne starať najmä 
o turistami najčastejšie kriti-
zované nedostatky. Patrí me-
dzi ne úroveň dlažby, počmá-
rané fasády budov, premávka 
cyklistov v pešej zóne, alebo 
na nábreží. Práve cyklisti sú 
zdrojom častých konfl iktov 
s chodcami (turistami). Za-
nedbané prostredie je podľa 
neho aj v okolí Rybného ná-
mestia, kde je už dlhé roky 
prepadnutá dlažba. Ani oko-
lie Mosta SNP, samotný most 
i zastávky MHD pri ňom na 
brehu Dunaja, nie sú práve v 
najlepšom stave.  Turizmus 
nie je len o vytváraní rôznych 
kancelárií cestovného ruchu, 
ale najmä o každodennej 
„mravčej“ práci priamo v te-
réne. 

(red, rl)

Otázka pre primátora 
Bratislavy Milana Ftáčnika
Primátora Milana Ftáč-

nika sme sa opýtali, či 
peniaze investované do 
opravy električkovej trate 
na Hlavnú stanicu nebu-
dú vyhodené aj vzhľadom 
na to, že projekt ráta so 
zapustením električkovej 
trate pod zem. Aký je po-
tom zmysel rekonštrukcie, 
keď bude opravená trať 
odstránená?
Milan Ftáčnik: Otázka je či a 
kedy to pôjde preč... Termíny 
sú také, že do roku 2016 by 
mala byť podzemná električ-
ka, ale zatiaľ nebolo vydané 
ani jedno reálne stavebné 
povolenie. Na septembrovom 
mestskom zastupiteľstve bu-
deme o projekte revitalizá-
cie predstaničného priestoru 
diskutovať a aj o podzemnej 
električke. Investor chce po-
sun termínu dokončenia a 
my hovoríme, že sme na to 
pripravení, keď uvidíme reál-
ny harmonogram a fi nančné 
záruky, že to reálne bude. Pre-
tože on nám tri roky hovorí, 
že je to reálne, ale zatiaľ ne-
vidíme pohyb, ktorý by sme-
roval k získaniu stavebných 
povolení. Povedali sme si, že 
už nemôžeme čakať a jed-
noducho tú trať opravíme, a 
preto ju hore opravujeme len 
provizórne od ministerstva fi -
nancií po koniec, aby sme do 
toho nedávali veľké peniaze, 
pretože to má ísť pod zem. Od 
MF po Radlinského ulicu to 
bude na pevno - trať tam pôj-
de po povrchu. Pred MF by sa 
mala podľa projektu zanárať, 
prejsť popod Šancovú a skon-
čiť v predstaničnom priestore 
pod zemou. Ale čo keď sa ten 
projekt nepodarí? Pretože sú s 
ním isté problémy a my o nich 
budeme diskutovať a padnú 
rozhodnutia. Ak sa projekt 
nepodarí, električku potom 
má zmysel potiahnuť až k pô-
vodnému priestoru obratiska 
a umožniť cestujúcim dostať 

sa z nej na stanicu. Ak sa bude 
projekt vyvíjať pozitívne, tak 
možno do roka - roka a pol 
sa tam začne pracovať. Ale aj 
na to obdobie má zmysel tam 
električku prevádzkovať.

Stanovisko investora 
Predstaničného námestia:
„Aby nešlo o vyhodené penia-
ze, našou podmienkou bolo, 
že technické riešenie obnovy 
trate musí nadväzovať na re-
alizáciu obnovy Predstaničné-
ho námestia. Táto podmienka 
bola zo strany Dopravného 
podniku akceptovaná. Chce-
me však rovnako podotknúť, 
že tento projekt má zmysel len 
vtedy, ak mesto naplní sľuby a 
zrealizuje opravu úseku trate 
od Radlinského po Kyčerské-
ho, ktorá nadväzuje na trať 
v rámci Predstaničného ná-
mestia. V opačnom prípade 
by sme preinvestovali pro-
striedky do obnovy trate, kto-
rá nebude mať na čo nadvia-
zať“ spresnil investor.
 Z pohľadu investora pro-
jektu je nevyhnutné, aby na 
uzavretú Zmluvu s Doprav-
ným podnikom plynule nad-
viazalo uzavretie Dodatku 
k Zmluve o budúcej kúpnej 
zmluve s Hlavným mestom 
Bratislava. Dodatok nastaví 
pravidlá realizácie projektu, 
ktoré chýbajú v existujúcej 
Zmluve o budúcej kúpnej 
zmluve.  Investor o spraco-
vanie takéhoto Dodatku žia-
dal súčasné vedenie mesta už 
pred 3 rokmi. „Našim cieľom 
je na základe komplikovanej 
komunikácie s vedením mesta 
v uplynulých rokoch, dohod-
núť si jasné pravidlá realizá-
cie obnovy Predstaničného 
námestia. V návrhu Dodatku 
defi nujeme 3 fázy realizácie 
projektu, vrátane presného 
popisu a harmonogramu odo-
vzdávania jednotlivých objek-
tov a stavieb.

(rl)

Od decembra spojí Bratislavu 
s Košicami súkromník
Na cestu vlakom z Brati-

slavy do Košíc si od de-
cembra budeme môcť vybrať 
aj súkromného prepravcu. 
RegioJet, ktorý na Slovensku 
jazdí už medzi Bratislavou a 
Komárnom, sľubuje štátu lac-
nejšiu prevádzku a cestujúcim 
zvýšený komfort cestovania. 
Pre štát to má znamenať zní-
ženie potrebných dotácií, pre 
cestujúcich napríklad nápoje 
či noviny a časopisy zadar-
mo. Samozrejmosťou by malo 
byť pripojenie na internet, 
stevard pre každý vozeň a 
medzi personálom súkrom-
ného vlaku nájdete napríklad 
aj baristu. „Zásadne robíme 
veci inak než doterajší domi-
nantní dopravcovia. Snažíme 

sa o to, aby sa u nás cestujúci 
cítili pohodlne a vyhľadávali 
práve našu dopravu. Mali by 
mať s nami pocit, že sme tu 
pre nich a nie oni pre nás,“ 
uviedol majiteľ súkromného 
prepravcu Radim Jančura. Od 
14. decembra 2014 tak začnú 
premávať na trati Bratislava 
– Košice a späť tri páry žltých 
vlakov RegioJet. Spoločnosť 
taktiež predĺži exitujúcu linku 
Praha – Žilina až do Košíc a 
pribudne aj spojenie Praha – 
Martin. Prepravca už dostal 
súhlas na ich prevádzku od 
Železníc SR (ŽSR) a vyhlásil 
výberové konania na personál.

(bak)

Primátor chce od obyvateľov 
Jasovskej vecné argumenty
Obyvatelia Jasovskej uli-

ce diskutovali v prvú 
septembrovú sobotu s pri-
mátorom, kandidátmi na pri-
mátora a starostu Petržalky 
o dvoch kauzách z Lúk VII a 
VIII - prerušenej stavbe Poly-
funkčného súboru Domino a 
pripravovanej stavby Vazexu 
(bývalý projekt Dolnozemská 
brána). „Kandidáti odpovedali 
na otázky o spracovaní územ-
ných plánov zón, predaji, pre-
nájme či zámene pozemkov 
v majetku mesta, ktoré sú 
verejným priestranstvom, ze-
leňou či parkom, aj o lepšom 
informovaní obyvateľov o pri-
pravovanej výstavbe tak, aby 
mali dosť času na ňu reagovať,“ 

uviedla za vlastníkov Monika 
Voleková. Primátor prisľúbil 
obyvateľom dotknutých častí 
ulice Jasovská stretnutie, mu-
sia však prísť s vecnými argu-
mentmi. V prípade rozostava-
ného Domina je teraz na ťahu 
Okresný úrad Bratislava. Ten 
musí rozhodnúť o odvolaní 
proti rozhodnutiu dodatočne 
povoliť stavbu, ktoré podpori-
lo vyše 200 obyvateľov Jasov-
skej. „V prípade, že okresný 
úrad rozhodne v neprospech 
odvolania, obyvatelia sa ob-
rátia na ministerstvo dopravy 
a na Krajský súd v Bratislave,“ 
dodala Monika Voleková.

(bak)

Uzávierka Trávnej ulice potrvá 
takmer do konca septembra
V Rači je od minulého týžd-

ňa úplne uzavretá miest-
na komunikácia II. triedy 
Trávna ulica v úseku medzi 
Koľajnou a Žitnou ulicou. Tr-
vanie uzávierky je do 26. sep-
tembra. Na 205 metrov dlhom 
úseku bude počas uzávierky 
prebiehať 4. etapa rekonštruk-
cie kanalizácie Detvianska ul. 
– Trávna ul. – Koľajná ul. Ob-

chádzková trasa je vedená po 
uliciach Púchovská, Výhon-
ská, Koľajná. Vyznačená je do-
časným dopravným značením 
a dopravnými zariadeniami. 
Magistrát žiada vodičov a ces-
tujúcu verejnosť o trpezlivosť 
a pozornosť pri prechádzaní 
týmito cestnými úsekmi.

(bak)

Pri Chorvátskom ramene chcú 
vytvoriť mestský park
Aktivisti chcú pri Chorvát-

skom ramene park, zeleň 
v Petržalke si chcú adopto-
vať. Združenie domových 
samospráv využilo program 
bratislavského magistrátu 
„adopcia zelene“ s cieľom vy-
budovať a následne spravovať 
pozdĺž Chorvátskeho ramena 
v Petržalke centrálny mestský 
park. Združenie si chce adop-
tovať tri územia mimo pláno-
vaného koridora električkovej 
trate, v úsekoch Rovniankova, 
Gessayova a Bosákova. Na 
oplátku sľubuje starostlivosť 
a údržbu o existujúcu zeleň a 
prírodné prvky a prípravu aj 
realizáciu „Petržalského cen-
tral parku“. Územie plánujú 
využívať aj na usporadúva-
nie kultúrnych, športových 

a spoločenských akcií „s cie-
ľom podporovať starostlivosť 
o životné prostredie a pod-
porujúcich hrdosť a prísluš-
nosť k Petržalke a Bratislave,“ 
uviedlo združenie v žiadosti o 
adopciu. Ako ideový podklad 
využili aktivisti staršiu štúdiu, 
ktorej podstatou je vytvorenie 
v okolí chorvátskeho ramena 
zónu s takými vlastnosťami, 
na aké si tu jej samotní oby-
vatelia už dávno zvykli. Išlo by 
teda predovšetkým o miesto 
na oddych, šport, prechádzky 
či rybárčenie. Združenie do-
mových samospráv chce pro-
jekt fi nancovať svojpomocne, 
zo sponzorských príspevkov 
či grantov z eurofondov. 

(bak)

Nákupné a zábavné centrum 
Bory Mall otvoria v novembri
Nákupno-zábavné cen-

trum Bory Mall, ktoré 
vyrástlo v západnej časti 
mesta medzi Lamačom a 
Devínskou Novou Vsou, 
otvoria v novembri. Nový 
koncept zameraný na ro-
diny, ponúkne na ploche 
viac ako 54 000 m2 180 
obchodov spolu s reštau-
ráciami a kaviarňami. 
 Bory Mall, z dielne sve-
toznámeho talianskeho archi-
tekta Massimiliana Fuksasa, 
má poskytnúť mix nákupov, 
zábavy a služieb.  Bory Mall 
otvorí prvé slovenské predaj-
ne niekoľko nových značiek 
(Sinsay, LEGO, Skechers, Ya-
mamay, detské fashion kon-
cepty Brums, Mayoral a iné). 
Prevádzky otvoria módne 
domy - H&M, C&A, Terrano-
va, Reserved i Lindex,  špor-
tové potreby ponúkne Sports 
Direct, či A3 Sport. Pre špor-
tových nadšencov je pripra-
vené fi tness centrum Golem, 

ktoré bude unikátne svojím 
prepojením s externými špor-
toviskami využiteľnými na 
rôzne kolektívne hry. Ďalšími 
praktickými službami, ktoré 
doplnia širokú ponuku ná-
kupného centra, sú poliklinika 
ProCare, či pobočka Sloven-
skej pošty. 
 Pre návštevníkov kom-
plexu je pripravených viac 
ako 2400 parkovacích miest 
a nová infraštruktúra, ktorá 
umožní plynulosť premávky. 
Parkovanie bude zadarmo. 
Celková investícia spojená 
s prípravou územia a výstav-
bou Bory Mall predstavuje 
viac ako 150 miliónov eur.
 Investorom projektu je 
spoločnosť Penta, ktorá v re-
alitnom developmente začala 
investovať v roku 2005 a v sú-
časnosti realizuje projekty na 
Slovensku, v Českej republike 
a Poľsku.

(red, rl)
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Požičovňu 
bicyklov nestihli
Mesto už vybralo do-

dávateľa systému 
automatickej požičovne 
bicyklov a schválilo pr-
vých 24 lokalít pre mest-
ské bicykle, radnici však 
k spusteniu zatiaľ chýba-
jú sponzori . „Rokovania 
nie sú ukončené. Čas na 
objednanie bicyklov a ich 
zavedenie do praxe je taký 
dlhý, že to už nestihneme 
do konca tohto volebného 
obdobia,“ uviedol primá-
tor Milan Ftáčnik. 

Oslovili sme niektorých mest-
ských poslancov s otázkou:  
Ako vnímate skutočnosť, že sa 
magistrátu nepodarilo počas 
štyroch rokov zriadiť POŽI-
ČOVŇU BICYKLOV?

Martin 
Zaťovič:
„Je na škodu, 
že sa to mes-
tu nepoda-
rilo. Je to už 
druhý pokus 
mesta s bi-
cyklami. Pamätám si na pokus 
s bielymi bicyklami, ktoré si 
ktokoľvek mohol požičať a 
potom na nejakom stanovišti 
bezplatne zaparkovať. Vo veľa 
mestách Európy to funguje 
u nás to nezabralo. Treba sa 
opýtať na magistráte, prečo 
to opäť nevyšlo. Mne osobne 
požičovňa chýba a určite by ju 
prijala väčšina obyvateľstva.“

Ján Budaj, 
námestník 
primátora:
„Zriaďovanie 
p o ž i č o v n e 
bicyklov sa 
primátorovi 
nepodarilo, 
ale ja si ani nemyslím, že prá-
ve ona je vážnym problémom 
cyklodopravy v Bratislave. Po-
žičovňa bicyklov môže byť, je 
ale iba „čerešničkou na torte“.  
Bratislavská cyklistická verej-
nosť potrebuje predovšetkým 
štandardné, od automobilovej 
premávky oddelené cyklotra-

sy. Nie tie fi ktívne, poma-
ľované na bežnej vozovke, 
tie považujem za omyl. V 
zmysle predpisov o cest-
nej premávke nimi cyk-
lista nezískal žiaden „svoj 
pruh“, ani žiadnu prednosť. 
Iba ilúziu - a to môže byť 
dokonca riskantné. Je ško-
da, že maľovanie takýchto 
„cyklotrás“ stálo peniaze, 
hoci neprinieslo cyklistom 
ani viac bezpečia, ani lepší 
povrch vozovky.“ (celé vy-
jadrenie Jána Budaja nájde-
te na www.bakurier.sk)

Jarmila 
Tvrdá:
„Mestu sa 
ne p o d ar i lo 
p r e s v e d č i ť 
d o s t a t o č -
ný počet 
s p o n z o r o v 
pre túto aktivitu, a tiež sa 
niekoľkokrát menili pod-
mienky súťaže. Verím, že 
v ďalšom volebnom období 
sa Požičovne bicyklov doč-
káme.“

Martin 
Borguľa:
„Osobne mi 
veľmi zále-
žalo, aby sa 
tento projekt 
zrealizoval, 
veď som bol 
jeho iniciátorom. Je smutné, 
že magistrátu sa nepodarilo 
za štyri roky zrealizovať 
funkčný systém požičiava-
nia 
bicyklov. Projekty ako ten-
to posúvajú Bratislavu do 
vyššej ligy medzi európske 
mestá. Dúfam a ja osobne 
urobím všetko preto, aby 
už budúci rok tento pro-
jekt fungoval. Veľmi sa naň 
teším.

(rl) 

Obnovili centrum Čunova

Mestská časť Čunovo 
má nové centrum. 

Viac ako štvrť milióna eur 
na to získala táto brati-
slavská mestská časť z 
eurofondov cez Operačný 
program Bratislavský kraj. 
 Hlavnou zmenou prešla 
verejná zeleň. Do centra Ču-
nova pribudli nové dreviny a 
upravený trávnik, čím vzni-
kol obecný park pre oddych 
a relax všetkých obyvateľov aj 
návštevníkov obce. V priesto-
re bolo vybudované aj detské 
ihrisko s ôsmimi hernými 
prvkami. V parku sú zrekon-

štruované chodníky,  jedenásť 
nových lavičiek, tri stojany na 
bicykle, odpadkové koše ale 
aj altánok a fontánka s pitnou 
vodou. Rekonštrukcie sa doč-
kalo aj verejné osvetlenie. 
 V odbornom hodnotení 
bolo na projekt Regenerácie 
verejného priestranstva cen-
trálnej zóny Čunova schvále-
ných takmer 380-tisíc €, pri-
čom verejným obstarávaním 
sa podarilo túto sumu znížiť. 
Celkové zmluvné výdavky sú 
260-tisíc €.

(red, rl)

Poznaj Staré Mesto zadarmo prevezie Propelerom
Po letnej pauze v sep-

tembri opäť začína 
program projektu Poznaj 
Staré Mesto. 
 V súvislosti s obnovením 
premávky Propeleru pripra-
vila mestská časť možnosť pre 
všetkých Staromešťanov, aby 
sa bezplatne lodnou linkou 
previezli po trase Staré Mesto, 

Petržalka, River Park a Euro-
vea. Plavby sa konajú od kaž-
dú sobotu 6. septembra každú 
sobotu o 11.00 z pontónu č. 
52, nahlásiť sa treba dopredu 
na propeler.staremesto@gma-
il.com alebo na telefónnom 
čísle 0903 351 343 a to  vždy 
najneskôr do piatku do 12.00.
Pokračujú aj pravidelné bez-

platné prehliadky so sprie-
vodkyňou Helenou Navráti-
lovou.  Prvá sa bude konať v 
nedeľu 21. septembra o 14.00 
na Hlavnom námestí, téma 
bude Renesančné pamiatky 
Bratislavy. 
 Školákov čakajú počas 
septembra tvorivé workshopy 
na historické témy v Mest-
skom múzeu Bratislava a za-
čiatkom októbra nakrúcanie 
historického TV kvízu v Sta-
romestskej televízii so zaují-
mavými cenami. 
 V októbri bude okrem 
klasických prehliadok na 
programe prehliadka Zim-
ného prístavu, v spolupráci s 
OZ Bratislavské rožky. Konať 
sa bude 11. októbra o 13.30, 
je nutné sa nahlásiť na čísle 
0903 351 343. Plánovaná je 
aj prechádzka po známych 
bratislavských pasážach, kto-
rú bude robiť kunsthistorička 
Zoja Droppová a tiež prezen-
tácia historických dokumen-

tov, ktoré sa našli pri vypra-
távaní Pruger-Wallnerovej 
záhrady v lete tohto roka. Pro-
jekt podporuje Nadácia VÚB.

Nález historických 
dokumentov v Prügerke
Mestská časť Bratislava-Staré 
Mesto počas jedného z dob-
rovoľníckych upratovaní ob-
javila na povale záhradného 
domčeka v Prügerke, Staro-
mestskej záhrade na Nekra-
sovovej ulici dve škatule plné 
historických dokumentov. 
 Nachádzajú sa tu naprí-
klad listy rodiny Prügerovcov 
z New Yorku, staré fotogra-
fi e, bankovky, advokátska le-
gitimácia z prelomu storočí, 
staré výtlačky novín, výpisy 
z bankových účtov, vkladná 
knižka z roku 1912 či cestov-
ný pas. Okrem dokumentov 
tu bol nájdený aj dobový ná-
bytok a mnohé ďalšie vzácne 
predmety. Všetky dokumenty 
teraz preskúmajú historici. 

Nález by mohol objasniť osud 
rodiny Prügerovcov, ktorí za-
čiatkom minulého storočia 
vlastnili hotel Carlton – Sa-
voy. Henry Prüger, ktorý je 
pochovaný na Ondrejskom 
cintoríne v Bratislave, tragic-
ky zomrel v roku 1929, zrejme 
po tom, ako na rodinu doľahla 
celosvetová kríza. Záhrada je 
v správe mestskej časti Bra-
tislava-Staré Mesto a čaká ju 
revitalizácia. Do roku 2011 
záhrada chátrala, dnes však 

samospráva získala na jej ob-
novu 180-tisíc eur z Nórskych 
fondov. Vypratávanie odpadu, 
ktorý sa tu roky zhromažďo-
val, trvalo rok a zo záhrady 
sa ho vyviezlo približne 50 
ton. Viac ako 130 dobrovoľ-
níkov tu odpracovalo vyše 
6400 hodín. Verejnosť dostala 
možnosť hlasovať o tom, čo by 
si na tomto mieste priala, na 
výber je napríklad aj pikniko-
vá lúka, komunitná záhrada či 
včelárstvo. 

Veľ kokapacitné kontajnery 
v Petržalke pristavia už len na deň

Veľkokapacitné kontajnery 
budú v Petržalke po no-

vom pristavované len na jeden 
deň. Mestská časť v minulosti 
pristavovala veľkokapacitné 
kontajnery v piatok a odváža-
la ich v nasledujúci pondelok 
vždy dvakrát za rok. Toto však 
podľa mestskej časti zneuží-
vali napríklad podnikatelia. 
Takýto harmonogram „dával 
priestor na zneužívanie oby-
vateľmi iných mestských častí 
a nezodpovednými podnika-
teľmi, ktorí sa na účet Petržal-
čanov zbavovali stavebného 
odpadu či dokonca nebez-
pečného azbestu,“ uviedla ho-
vorkyňa Petržalky Michaela 
Platznerová. Podľa nových 
pravidiel budú kontajnery pri-
stavované vo štvrtok doobeda 

a odnášané na druhý deň. Na 
vine však nie sú len podni-
katelia. Obyvatelia napríklad 
nerešpektovali upozornenia, 
že do kontajnerových nádob 
má byť umiestnený len od-
pad, ktorý je rozobraný na čo 
najmenšie časti, taktiež často 
umiestňovali odpad aj mimo 
nádob. Kontajnery preto 
budú strážené inšpektorom 
poriadku, ktorý bude dohlia-
dať na dodržiavanie pravidiel. 
Jesenné pristavovanie kontaj-
nerov začne v prvý októbrový 
štvrtok. Do zberných nádob 
je možné umiestňovať okrem 
objemného odpadu (napr. 
staré stoličky, skrine, postele 
apod.) aj menší stavebný od-
pad.  

(bak)

Staré Mesto predstavilo 
návrh na obnovu parku na 
Belopotockého ulici
Jama, ktorá bola dlhé 

obdobie na mieste par-
ku Belopotockého, je už 
minulosťou.  Počas troch 
týždňov ju zasypalo 400 
nákladných áut, ktoré sem 
naviezli 3500 kubíkov ze-
miny. Staré Mesto pokra-
čuje v revitalizácii územia, 
ktoré bolo zamenené za 
miesto v Dúbravke. 
 Mestská časť predstavila 
svoje návrhy 12. septembra. 
Okrem zelene majú pribudnúť 
lavičky, hracie prvky pre deti, 
či chodníky s tzv. mlátovým 
povrchom, ktoré sú vhodné aj 
pre bežcov.
 Boj za záchranu parku 
Belopotockého trval takmer  
20 rokov. Po tom, ako mar-
cové mestské zastupiteľstvo 
defi nitívne schválilo zámenu 
pozemkov, začala samospráva 
Starého Mesta podnikať kroky 
k revitalizácii. Oslovila obyva-
teľov danej lokality dotazní-
kom do schránok, čo by si na 
území parku Belopotockého 
želali.
 „Názory ľudí z okolia Be-
lopotockého, ktorí venovali 
množstvo času a energie za 
záchranu parku, boli pre nás 

veľmi dôležité. Ich podnety 
zohľadnili architekti, ktorí 
vypracovávali projekt revitali-
zácie,“ uviedla starostka Táňa 
Rosová. Architektonickú štú-
diu vypracovalo Totalstudio. 
V súčasnosti sa pripravuje 
verejné obstarávanie na dodá-
vateľa, predbežný odhad cel-
kových nákladov je 120-tisíc 
eur. 65 500 eur v rámci svojich 
poslaneckých priorít vyčlenili 
poslanci za Staré Mesto Sven 
Šovčík a Peter Osuský, pro-
striedky vyčlení aj mestská 
časť Staré Mesto.

(red, rl)

Vizualizácia: Ing.arch. Ivan Stankoci
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Na integrovanú zastávku na 
Radlinského ulici si musia 
vodiči i chodci zvyknúť

Nedávno spustená in-
tegrovaná zastávka 

viedenského typu na Rad-
linského ulici robí, zdá sa,  
niektorým vodičom vrás-
ky na čele. Aj mnohí chod-
ci ešte nezaregistrovali, že 
pokiaľ nie je na zastávke 
električka či autobus,  je 
ich priestor na čakanie 
spoja MHD pomerne úzky.

Magistrát hl. mesta:
 Integrovaná zastávka vie-
denského typu realizovaná 
na Radlinského ulici sa ria-
di štandardnými pravidlami 
cestnej premávky v zmysle 
platnej legislatívy. Podľa vo-
dorovného dopravného zna-
čenia je oblasť na električko-
vých koľajach vyznačená ako 
BUS pruh, v ktorom môžu 
premávať výhradne vozidlá, 
pre ktorý je určený a vozidlá 
s právom prednostnej jazdy. V 
zmysle vodorovného značenia 
je jazdný pruh pre ostatných 
účastníkov cestnej premávky 
vedený zvýšenou nástupnou 
plochou zastávky, ktorý je 
celý vyznačený ako zastávka 
MHD, a v tomto zmysle na nej 
platia aj pravidlá cestnej pre-
mávky.
 Cestujúci by sa mali na 
vyznačenej prejazdnej ploche 
zastávky zdržiavať výhrad-

ne počas státia vozidla MHD 
v zastávke, ostatní účastníci 
cestnej premávky (individu-
álna doprava, cyklisti) by mali 
v zmysle platnej legislatívy 
zastaviť za vozidlom MHD 
zastavujúcim v zastávke a 
umožniť im výstup a nástup 
do vozidla. 
 Za zastávkou je jazdný 
pruh ukončený a pripája sa 
jazdný BUS pruh, čo zname-
ná, že autobus vychádzajú-
ci zo zastávky Radlinského 
v smere k Račianskemu mýtu 
má prednosť pred ostatnými 
účastníkmi cestnej premávky. 
Vodiči by mali sledovať do-
pravné značenie a správať sa 
podľa pravidiel cestnej pre-
mávky.

Z vysvetlenia polície:
 Polícia nás informovala, 
že ľudia čakajúci na takejto 
zastávke nesmú vstupovať 
na vozovku, okraj nástupiš-
ťa alebo do bezpečnostného 
priestoru nástupišťa zastáv-
ky vyznačeného dopravnou 
značkou, a to až do zastave-
nia vozidla pravidelnej verej-
nej dopravy osôb. Pokiaľ ide 
o vodičov, tí musia auto zasta-
viť za vozidlom MHD, ktoré 
je na zastávke a počkať kým 
cestujúci vystúpia a nastúpia. 

(rl) 

Napísali ste nám
Park Belopotockého inými očami

Aké dojemné, skoro som vy-
ronil slzu ako dojemne a 

kvetnato rozprávajú v rôznych 
bratislavských periodikách  
starostka Starého Mesta pani 
Rosová a  nezaostával  ani pri-
mátor pán Ftáčnik -  o zachrá-
nenom  parku na Belopotockého  
ulici. Akosi  im uniklo, že Bra-
tislava nie je iba Staré Mesto, 
ale aj všetky mestské časti. A tak 
sláva, zachránili sme jeden park 
v centre a na to konto kľudne 
zlikvidujeme park v Dúbravke. 
Jediná väčšia plocha v strede 
Dúbravky, ktorá by mohla byť 
oddychovou zónou v akom-
si  reprezentatívnom centre – 
námestí  (ktoré  snáď niekedy 
bude) bude zastavaná.  Naletieť 
na to, že vybudujú aj park, je 
smiešne, keď si uvedomíte, že 
5 000 m2 je vlastne pozemok 
50 x 100 metrov, čo bežne býva 
pozemok  na stavbu  rodinných 
domov. Nehovorím o tom, že 
ulica Pod záhradami je už te-
raz neúmerne dopravne zaťa-
žená, a keď tam postavia areál 
s bytmi, bude to predstavovať 
zhruba  225 nových vozidiel 
hľadajúcich parkovanie.   A čo 
je vrchol, 9-poschodový dom 
má stáť cca 20 – 25 metrov od 

domu Pod záhradami 2. Za-
tieni výhľad na Kobylu, zatie-
ni západ slnka a noví susedia 
nám budú pozerať  priamo do 
obývačiek a kuchýň. 
 Vám pán Ftáčnik aj Vám 
pani Rosová gratulujem,  bo-
jujete za Vašich voličov, na 
rozdiel od tých, ktorých sme 
si zvolili v Dúbravke.  Pri 
komunálnych voľbách som 
si naivne myslel, že volím 
zástupcov, ktorí nám v Dú-
bravke budú skvalitňovať a 
spríjemňovať bývanie, zatiaľ 
sa im to akosi nepodarilo. Za-
tiaľ sú ich zásluhy – zrušená 
pekáreň, aj tých pár pracov-
ných miest je fuč, nerozšírená 
Harmincová, čo už desať-
ročia stresuje Dúbravčanov, 
roky nedoriešený tzv. skleník, 
rozpadávajúci sa kultúrny 
dom, zdevastovaná budova 
pošty, zničená električková 
trať, zdevastované zástavky 
a  podchody, nedoriešený ro-
zostavaný novinový stánok. 
Blížia sa komunálne voľby, ja 
len dúfam, že Vám to všetkým 
do jedného Dúbravčania spo-
čítajú !

Dobiš Dušan

Akcia Za čistejšie 
Staré Mesto pokračuje
Jarná „kontajnerová“ ak-
cia zameraná na zber veľ-
korozmerného odpadu, 
mala medzi Staromešťan-
mi veľký úspech. Mnohí 
mi ale po skončení akcie 
písali, že by privítali pri-
stavenie kontajnera aj 
v jeseni, aby si mohli opäť 
upratať v okolí svojich do-
mov.
 Tak som sa rozhodol za-
bezpečiť kontajner aj tento-
krát. Akcia Za čistejšie Staré 
Mesto začala 2. septembra 
a bude trvať minimálne do po-
lovice novembra. Máme pri-
pravených 32 stanovísk, bol by 
som rád, aby sme obsiahli čo 
najväčšiu časť Starého Mesta. 
Na jednom stanovisku bude 
kontajner stáť dva dni, cez noc 
odchádza s odpadom na sklád-
ku a na ďalší deň sa presúva na 
nové miesto. Snažím sa vyjsť 
Staromešťanom v ústrety a náš 
pôvodný zoznam ulíc sme už 
doplnili o niekoľko ďalších na 
žiadosť ľudí, ktorí sa na mňa 
obrátili.
 Obyvatelia teda majú opäť 
možnosť zbaviť sa neporiadku 
a zbytočných vecí a skrášliť si 
okolie svojich domov. A o to 
mi išlo – pomôcť Staromešťa-
nom upratať si vo svojom okolí, 
pretože tým každý z nás záro-
veň prispieva aj k väčšej čistote 
celého Starého Mesta. Myslím 
si, že ide o zmysluplnú aktivitu. 
Svedčí o tom aj fakt, že kon-
tajner je opäť, tak ako na jar, aj 
teraz každý deň naplnený až po 
okraj. 

 Presný rozpis umiestnenia 
kontajnera si môžu obyvatelia 
Starého Mesta pozrieť na mojej 
webstránke http://www.borgu-
la.sk/category/moje-aktivity/.
 Čistota a poriadok v našom 
hlavnom meste je dlhodobý 
problém, s ktorým si samosprá-
va nevie celkom dobre poradiť. 
Výsledok môžeme vidieť všade 
okolo nás – neporiadok a špina 
v uliciach mesta. Ako mestský 
a miestny poslanec sa budem 
tomuto problému venovať aj 
naďalej a v rámci svojich mož-
ností sa snažiť o zveľadenie na-
šej mestskej časti. Aj preto som 
sa rozhodol zopakovať nielen 
kontajnerovú akciu, ale aj akciu 
vyčistenia ulíc Starého Mesta v 
spolupráci s Ústavom pre vý-
kon trestu pir Justičnom paláci. 
Budem rád, keď svojimi aktivi-
tami aspoň čiastočne prispejem 
k tomu, že naše okolie bude 
krajšie a čistejšie.

 Martin Borguľa
poslanec mestskej časti 

Bratislava – Staré Mesto

Nové Mesto má analyzovať 
odkanalizovanie dažďovej vody
Bratislavské Nové 

Mesto musí zabezpe-
čiť analýzu odkanalizo-
vania dažďovej vody v 
mestskej časti. Novomest-
ského starostu Rudolfa 
Kusého k tomu na návrh 
poslanca mestskej časti 
Petra Ágostona zaviazali 
novomestskí poslanci. 
 Analýzu ma mestská časť 
vypracovať spolu s hlavným 
mestom a Bratislavskou vodá-
renskou spoločnosťou (BVS). 
Novomestský poslanec prišiel 
s návrhom po tom, čo počas 
silnej letnej búrky vytopilo 
viacero ulíc v mestskej čas-

ti. Podľa poslanca sa nestalo 
prvýkrát, že hlavné mesto 
prekvapili silné dažde a veľká 
časť mesta ostala zaplavená. 
„Preto na základe konzultá-
cie s viacerými odborníkmi 
som predložil na rokovania 
miestneho zastupiteľstva toto 
uznesenie. Bratislava musí 
byť do budúcna pripravená 
na riešenie týchto problémov,“ 
uviedol Ágoston. Cieľom ana-
lýzy je príprava preventívneho 
riešenia odkanalizovanie daž-
ďovej vody v prípade nadmer-
ných zrážok v Bratislave.
 

(red, sita)

INZERCIA
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19. – 21. 
september

Vinobranie 

Pezinok 2014

Tradičné oberačkové sláv-

nosti. Pestrá ponuka gastro-

nomických špecialít s boha-

tým kultúrnym programom. 

Odohráva sa v uliciach centra 

mesta.

Pezinok, program na strán-

kach mesta

20. september

Mobilizácia 2014

Tento ročník podujatia Mobi-

lizácia sa bude niesť v duchu 

dvoch veľkých vojen, ktorých 

sa zúčastnili aj naše dva brat-

ské národy Česi a Slováci. 

Pripomenieme si tak udalosti, 

ktoré dali priestor vzniku náš-

ho prvého vlastného a slobod-

ného štátu Československa a 

zároveň udalosti, ktoré presne 

o 20 rokov neskôr viedli k jeho 

rozbitiu. Vrátime sa spolu do 

kritických okamihov našich 

dejín, ktorými si museli prejsť 

naši starí rodičia a kedy sa na 

našich hraniciach odohrávali 

boje s ozbrojenými separatis-

tami.

Bunker B-S 4, Viedenská ces-

ta, Petržalka, 10:00

22. september

bratislava - inline
Opäť sa rozbieha Európsky 

týždeň mobility. V pondelok 

22. septembra je Deň bez áut. 

Preto je pre vás pripravená 

bonusová jazda - už tradičná 

Jazda bez áut! Ideálna príle-

žitosť nechať to svoje aspoň 

jeden deň „ležať úhorom“ a 

podporiť zdravšie a čistejšie 

spôsoby cestovania v meste. 

Namiesto čakania vo večernej 

špičke sa príďte pozrieť, ako 

by vyzerali ulice bez áut. Po-

zývame vás na jazdu na kor-

čuliach, bicykloch, či kolobež-

kách…výber je na vás.

23. september

Majú na Čepana?!
Séria diskusií v A4 predstaví 

tvorbu Jany Kapelovej, Mar-

tina Kochana, Jaroslava Kyšu 

a Matěja Smetanu a možno sa 

dozviete aj to, s akým novým 

dielom plánujú súťaž vyhrať. 

Už 19. ročník Ceny Oskára 

Čepana, ktorý tento rok pri-

náša niekoľko koncepčných 

zmien, má za sebou prvú 

polovicu. V nej mezdinárod-

ná porota posunula do fi ná-

le štyroch výtvarníkov, ktorí 

svoju tvorbu odprezentujú na 

spoločnej októbrovej výstave 

v Novej Synagóge/Kunsthalle 

v Žiline. 

A4 - priestor súčasnej kultúry, 

17:00

24. september

Criss Cross Europe
Projekt Criss Cross Europe, 

iniciovaný štyrmi organizá-

ciami z rôznych európskych 

krajín (SK, LX, BE, FR), je pla-

tformou pre medzinárodnú 

mobilitu hudobníkov a regio-

nálnych jazzových zoskupení. 

Jeho cieľom je umožniť mla-

dým jazzovým hudobníkom 

prekročiť hranice svojej kra-

jiny a pomôcť im nadobud-

núť medzinárodné skúsenos-

ti. V minulých ročníkoch sa 

projektu zúčastnili slovenskí 

hudobníci Roman Jánoška, 

Radovan Tariška, Štefan „Piš-

ta“ Bartuš a Ľuboš Šrámek. 

Ich nástupcom v aktuálnom 

ročníku je saxofonista Nikolaj 

Nikitin.

Veľké koncertné štúdio Slo-

venského rozhlasu, 19:00

25. september

Bubnovačka 

orchestra
Telo je hudobný nástroj, kto-

rý sa dá vzdelávať v každom 

veku. Každý človek má rytmus 

(srdce, dych, chôdza, spánok, 

atď). Našimi aktivitami budí-

me prirodzený rytmus, ktorý 

je v každom z nás a následne 

ho rozvíjame. Na tomto podu-

jatí si môžete vyskúšať hru na 

djembe, cajon, congas, bon-

gas, darbouka, cavasa, guir-

ro, vibraslap, boomwhackers, 

jamblock, cowbell a mnoho 

iných perkusií. V spolupráci s 

OZ Zvuky cez ruky a Rytmi-

kou – Etnobubnovou školou.

Dom kultúry Lúky, 18:30

26. - 28. 
september

Karloveské hody
I tohtoročné karloveské hody 

budú mať bohatý program. 

Nebude chýbať obľúbený 

starostovský guláš, kolotoče, 

stánky s občerstvením i pre 

tých najnáročnejších. Pripra-

vený je aj zaujímyvý kultúrny 

program v prekrásnom prí-

rodnom prostredí lesoparku 

v Líščom údolí a športové zá-

polenia na športoviskách Kar-

lovej Vsi.

Námestie sv. Františka/ Líščie 

údolie, program na stránkach 

MČ

26. september

Noc výskumníkov 

2014

Ďalší ročník festivalu vedy – 

Európska Noc výskumníkov 

Vám opäť v piatich mestách 

na Slovensku priblíži tie naj-

zaujímavejšie výsledky slo-

venskej vedy a jej osobnosti.

V – klub NOC, SNM – Prí-

rodovedecké múzeum, Stará 

tržnica, 14:00

27. september

Ornamenty 
Hudobný projekt Ornamenty 

predstavuje spojenie Ľudovej 

hudby SĽUK-u s vynikajú-

cou etnodžezovou formáciou 

Pacora Trio a s výnimočným 

multiinštrumenalistom Ma-

rekom Pastírikom. Živý kon-

cert doplní vizuálny koncept v 

podobe pohyblivých obrázkov 

a Vjing-u popredného grafi c-

kého dizajnéra a vizuálneho 

umelca Jána Šicka. Ornamen-

ty spájajú domácu hudobnú 

tradíciu, prvky balkánskeho 

folklóru, estetiku i poetiku 

klasickej hudby a džezu s no-

vými performačnými postup-

mi vo výtvarnom umení. 

DPOH Mestské divadlo, 19:00

27. september

Dúbravské 

hody 2014
Už tradične sa začnú súťažou 

vo varení guláša a program 

bude pokračovať dychovou 

hudbou, tanečnými a hudob-

nými vystúpeniami. Súčasťou 

hodovej slávnosti je aj výstava 

ručných prác v Dome kultúry 

v galérii Villa Rustica – Pat-

chwork v Dúbravke. Výstava 

je sprístupnená verejnosti už 

od 3. septembra, v dňoch stre-

da, piatok, sobota od 17.00 do 

19.00 hod. a v nedeľu od 10.00 

do 13.00 hodiny.

Dom kultúry Dúbravka, 08:00

27. - 28. 
september
Ružinovské hodové 

slávnosti
Ružinovské hodové slávnosti 

sú najväčším a najobľúbenej-

ším kultúrnym podujatím v 

mestskej časti Ružinov. Ko-

najú sa každý rok koncom 

septembra, kedy si ružinovskí 

veriaci pripomínajú sviatok 

patróna chrámu a farnosti 

Bratislava-Prievoz svätého 

Vincenta de Paul. Tento rok 

sa koná už ich osemnásty roč-

ník. Program Ružinovských 

hodových slávností sa neustá-

le obohacuje novými podu-

jatiami. Medzi jeho tradičné 

súčasti patrí medzinárodný 

festival folklórnych súborov 

Folkfest Ružinov, slávnostná 

sv. omša, koncerty populár-

nych spevákov a hudobných 

skupín, športové turnaje, cyk-

listické preteky Ružinovská 

cykločasovka a veľa ďalších 

prekvapení.

28. september

Dostihy: 

St. Leger Charvát
V nedeľu je naplánovaná po-

sledná klasická skúška an-

glického plnokrvníka – 22. 

Slovenský St. Leger Charvát 

s celkovou dotáciou 17.000 € 

(rovina Listed na 2800 m pre 

3-ročné kobyly a žrebce, 12 

prihlášok). Nemenej zaují-

mavá bude aj 30. ročník Kar-

patskej ceny (rovina Listed 

na 1600 m pre 2-ročné kone). 

Pripravený je pestrý sprie-

vodný program s rôznymi 

gurmánskymi špecialitami, 

vystúpenie žiakov Základnej 

umeleckej školy J. Albrechta, 

pre slečny a dámy prezentácie 

kozmetiky, žrebovanie nevý-

herných tiketov o zaujímavé 

ceny i obľúbené vozenie detí 

na koníkoch.

Petržalka – dostihová dráha, 

14:00

30. september

Modrý salón: 

Otázky zo salóna
Modrý salón - Diskutujeme. 

Prednášky a diskusie na aktu-

álne, provokatívne a objavné 

témy so zaujímavými hosťa-

mi, ktoré vedie Štefan Hríb. 

Téma: Pomáha feminizmus 

ženám? Je boj za práva žien 

stále aktuálny? V čom sú si 

muži a ženy stále nerovní? 

Môžu muži sympatizovať s fe-

minizmom? Hostia: Jana Cvi-

ková a Jana Štúrová

Slovenské národné divadlo – 

Činohra, 19:30

INZERCIA
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POZÝVAME VÁS NA

Prejdite sa v sprievode architektov novými zelenými budovami 

Je Štefánikova  ulica? Alebo bulvár?
Podľa Slovníka cudzích 

slov, JE BULVÁR: ši-
roká veľkomestská trieda, 
teda ulica; v pejoratívnom 
význame niečo málo hod-
notné ako kniha, zábavné 
divadlo, ktoré sa zrodilo 
na bulvári; no a v nepo-
slednom rade tlač, ktorá 
prináša správy s dôrazom 
na senzácie....
 Na bulváre sa teda prav-
depodobne klebetilo, pre-
chádzali a stretávali sa ľudia, 
rozprávali, žili a to aj vďa-
ka masívnym chodníkom a 
stromom, ktoré ich lemujú. 
Všetky európske veľkomestá 
majú v talóne hneď niekoľko 
takýchto bulvárov. Nemusíme 
chodiť ďaleko Viedeň, Buda-
pešť, Praha. Bulváre sú tam 
dodnes centrom mestského 
života. V Bratislave nám ostal 
snáď už iba jeden, ale aj ten 
roky nesie názov ULICA. Šte-
fánikova ulica bola a svojou 
výstavbou je jediným zacho-
valým bulvárom. Rokmi sa 
z neho stala však len tranzitná 
štvorprúdová cesta, spojnica 
medzi južnou a severnou čas-
ťou mesta. Historické budovy 
pomaly opustili pôvodný oby-
vatelia či fi rmy, ktoré v nich 
sídlili. Svoju pečať tu zane-
chala aj výstavba v 50. rokoch 
20. storočia, kedy vznikli ved-
ľa seba dve budovy charakte-
ristické svojou písmenkovou 
fasádou s nápisom Železničné 
staviteľstvo. Aj keď Pamiatko-
vý úrad nevníma architektúru 
z tohto obdobia za historic-
ky významnú, autori nového 
projektu spoločnosť ITB De-
velopment a architekti Šebo / 

Lichý sa rozhodli zachovať ich 
charakteristickú dominantu. 
A tak si možno ani viacerí 
Bratislavčania nevšimli, že na 
mieste pôvodných budov už 
dnes stojí moderné adminis-
tratívno-obchodné centrum 
Business Garden.
 „Rozhodli sme sa presta-
vať tieto budovy v centre Bra-
tislavy na moderné centrum, 
ktoré by okrem exkluzívnych 
pracovných a obchodných 
priestorov ponúkalo aj sa-
motný luxus centra mesta a 
súčasne pomohlo oživiť tento 
zabudnutý bulvár. Štefániko-
va ulica má veľký potenciál a 
veríme, že aj vďaka Business 
Garden bude postupne oží-
vať.“ uviedol člen autorského 
tímu Ing. arch. Tomáš Šebo.
 Nájomcovia budú mať 
k dispozícií vyše 4500 štvorco-
vých metrov úžitkovej plochy 
na deviatich podlažiach a 87 
parkovacích stojísk. Na Štefá-
nikovej ulici v najbližších me-
siacoch pribudne niečo okolo 

500 ľudí, ktorí budú pracovať 
v nových budovách.  
 Pridanou hodnotou pre 
budúcich nájomcov je aj to, že 
stavba patrí medzi tzv. zelené 
budovy. Jednotlivé kancelár-
ske priestory majú individuál-
ne napojenia a merania médií, 
vrátane spotreby elektrickej 
energie, vody, chladu a tepla. 
Vnútorný dvor zasa ponúka 
terasy s výsadbou stromov a 
kvetín.
 „V praxi táto zelená bu-
dova usporí svojim technolo-
gickým systémom nájomcom 
značné prevádzkové náklady. 
Tento ekologický prístup je 
inde vo svete štandardom, na 
Slovensku sme zatiaľ priekop-
níkmi len my,“ dodáva Ivan 
Rolný z ITB Development.
 Do Business Garden bude 
môcť vstúpiť aj verejnosť 
v rámci Dňa otvorených dverí 
v sobotu 18. októbra od 10.00 
do 16.00 hod.

Prudké lejaky komplikujú život v uliciach mesta
(dokončenie zo str. 1)

Kanalizačné vpuste
 Prudký dážď v poslednom 
období preveril známu vec 
– kanalizačné vpuste na nie-
ktorých uliciach mesta na prí-
valové dažde jednoducho ne-
stačia. Komunikácie sú najmä 
v častiach pod úrovňou teré-
nu, počas prívalového dažďa 
zaliate vodou a neprejazdné. 
Navyše, komplikácie spôso-
bujú aj zosunuté nespevnené 
časti svahov. Dva zosunuté 
svahy sú po dažďoch na 
Devínskej ceste. Jeden je 
tesne za Vodárenskou záhra-
dou, druhý sa nachádza pri 
vstupe na ostrov Sihoť. Tam je 
cesta čiastočne ohradená zá-
tarasami a doprava upravená.
 Hasiči mali toto leto plné 
ruky práce. Po silných daž-
ďoch zasahovali mnohokrát 
na už chronicky známom 
mieste odčerpávania dažďovej 
vody, na Bajkalskej ulici pri 
Prístavnom moste. Problémy 
boli aj na dunajskom nábreží 
v okolí mosta Lafranconi. 

Mokrý štrnásty september
 Štrnásteho septembra sa 
voda z neba valila na mesto 
prúdom. Neprejazdný bol 
aj podjazd pod železničnou 
traťou na ulici Domové role. 
S čiastočným obmedzením 
premávky bolo potrebné po-
čítať aj na Nábreží armádne-
ho generála Ludvíka Svobodu 
v smere na Mlynskú dolinu. 
Tam bol neprejazdný pravý 
jazdný pruh. Zásah hasičov 
po zosuve svahu a stromov 

na cestu nad PKO, si vyžiadal 
odklon z trás niektorých auto-
busových liniek MHD. Linky 
28, 29, 30, 31, 37 a 39 jazdili v 
smere na Mlynskú dolinu cez 
Most SNP, následne cez Ein-
steinovu ulicu a Most Lafran-
coni. Situácia bola dokonca 
taká, že istý čas bola na nábre-
ží odstavená premávka úplne. 
Hasiči pri PKO kvôli bez-
pečnosti nariadili aj vyp-
nutie elektrického prúdu 

trolejového vedenia, takže 
nepremávali ani električ-
ky do Karlovej Vsi, ani do 
centra. Dopravný podnik tu 
zabezpečil náhradnú autobu-
sovú dopravu. Strom spadol aj 
na Devínskej ceste, na miesto 

vyslali hasičov a políciu, kto-
rá v spolupráci s dispečingom 
dopravného podniku zabez-
pečila obchádzkovú trasu 
liniek 28 a 29. Polícia v ten-
to deň informovala, že kvôli 
množstvu vody bola podvečer 
ťažko prejazdná Výtvarná uli-
ca, Dvojkrížna ulica, Koryt-
nická ulica, Oremburská ulica 
a Starohájska ulica pri výjazde 
na Dolnozemskú cestu. Ne-
prejazdná bola aj  Devínska 
cesta. Polícia neskôr uzavre-
la komunikáciu pri PKO aj v 
smere do centra. Od zastáv-
ky Lafranconi až po zastávku 
Chatam Sofér museli ísť ces-
tujúci peši.
 Hasiči niekoľkokrát zasa-
hovali v Bratislavskom kraji aj 
v piatok 12. septembra, kedy  
museli  odčerpávať vodu zo 
zatopených pivníc, odstra-
ňovali tiež spadnutý strom 
a zničený betónový mostík. 
Vodu odčerpávali napríklad 
v Čiernej Vode, či v hlavnom 
meste na uliciach Bratislavská 
a I. Bukovčana.

(red, rl)

Alternatívna doprava
Vedeli ste že...

 Slovenská agentú-
ra životného prostredia 
(SAŽP) sa v rámci re-
alizácie “Kampane za 
čistejšie ovzdušie - na 
podporu trvalo udržateľ-
nej mobility v mestách 
na Slovensku“ rozhodla 

pripojiť k programu Eu-
rópskej komisie s názvom 
Európsky týždeň mobility 
(ETM).
 Cieľom národnej osvetovej 
kampane je zníženie produk-
cie CO2 a tuhých prachových 
častíc. Naplniť túto ambíciu 
možno len systematickým 
poskytovaním informácií, 

vzájomnou spoluprácou a 
zvyšovaním environmentál-
neho povedomia. Našou sna-
hou je preto do aktivít počas 
ETM zapojiť čo najväčší počet 
samospráv, základných škôl a 
ľudí z radov širokej verejnosti.

VEDELI STE ŽE...
 ...57 percent produkcie 
ropy je využívaná na pozem-
nú dopravu? Z toho polovicu 

spotrebujú autá
...aj keď cestovaním strávime 
rovnaký čas ako pred 50 rok-
mi, priemerný človek dnes 
precestuje 5-násobnú vzdia-
lenosť?
...v roku 1986 ľudia používali 
500 miliónov áut, v roku 2010 
to bola už miliarda?
...podľa meraní európskej  en-
viromentálnej agentúry z roku 
2006 je znečistenie ovzdušia 

nad odporúčanou úrovňou vo 
všetkých dvadsiatich mestách, 
kde bolo skúmané?
...40 000 – 130 000 Európa-
nov ročne zomrie na následky 
znečistenia ovzdušia?
...v autách je úroveň znečiste-
nia 3 – 6 krát vyššia ako v jeho 
okolí?
...v blízkosti rušných križova-
tiek, ciest s hustou premáv-
kou, podzemných parkovísk 

alebo čerpacích staníc, môže 
byť znečistenie až 40-krát vyš-
šie ako mestský priemer?
...v Bratislave cestuje viac ako 
jeden človek iba v každom 
šiestom aute?
...len v Českej republike ročne 
zahynie na cestách 566 000 
zajacov, 346 000 ježkov, 68 
000 bažantov, či 52 000 srn-
cov?

(rl, zdroj: Živica)
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ANKETA O DOPRAVE – odpovede čitateľov
V predchádzajúcom čísle 
sme uverejnili otázky do 
čitateľskej ankety Brati-
slavského kuriéra o do-
prave. Niektoré zaujímavé 
(krátené) odpovede uve-
rejňujeme v tomto čísle. 
Ďalšie podnetné odpo-
vede prídu na rad v tom 
nasledujúcom. Všetky 
odpovede prinášame na 
stránkach www.bakurier.
sk.

Otázky v ankete: 
1. Malo by sa v Bratislave 
vybudovať metro? 2. Je v Bra-
tislave málo parkovísk? 3.Je 
riešením parkovania budo-
vanie parkovacích domov? 4. 
Myslíte si, že samosprava je 
tá, ktorá má riešiť parkovanie 
občanov? Aj keď sa jej to bez-
prostredne tyýa, nie je to nad 
rámec jej kompetencie? 5. Ak 
jazdíte do práce autom, prečo 
neprejdete do MHD? 6. Ako 
hodnotite možnosti cyklodo-

pravy v Bratislave? 7. Ako by 
ste riešili autá na chodníkoch? 
8. Ako by ste riešili situáciu s 
Hlavnou stanicou? 9. Ako vní-
mate možnosti lodnej dopravy 
pre MHD? 10. Akú dopravu 
na svoju prepravu preferujete?

Jitka Hederová: 
1. Nie, už sa v projektoch met-
ra - rýchlodráhy preinvestova-
lo toľko, že mohlo stáť dávno 
a nik nebol potrestaný za za-
platené, ale nikdy v reále ne-
použité nákladné projekty. 2. 
Áno. 3. Áno, parkovacie domy 
treba. 4. Áno, samospráva by 
mala riešiť. 5. Zásadne cho-
dím pešo, auto ani nevlast-
ním. MHD by mala fungovať 
úplne zdarma, aby ubudlo áut 
a chaosu a dopravných nehôd 
na cestách. 6. V porovnaní s 
Viedňou, Hradcom Králové, 
či okresným mestom Prostě-
jov, je úplne nedostatočná. 
7. Chodníky sú výlučne pre 
chodcov, nie pre cyklistov a 

autá! 8. Okrem bezdomovcov 
a asociálov a špiny nevidím 
dôvod nič meniť, iba konečne 
znova dotiahnuť električku! 9. 
Lodná doprava je, žiaľ, veľmi 
pomalá. 10. Chôdzu pešo aj 
za cenu nižšieho platu. Vždy 
som uprednostňovala robotu, 
čo najbližšie k bydlisku, a tak 
by sa mal správať každý a nie 
sa denne presúvať z jedného 
konca mesta na druhý a mesto 
upchávať!

Viliam Sloboda:
1. Nie - mesto nie je schopné 
zaistiť ani opravu ciest, tratí 
električiek a pod. Je to téma 
vyťahovaná vždy pred voľba-
mi. 2. Nie - potreba parkovísk 
v Bratislave vyplýva z nízkej 
úrovne MHD a prímestskej 
dopravy, ktorá núti obyva-
teľov používať k preprave 
vlastné autá. 3. Áno, ale len 
v prípade ich umiestnenia v 
obchodných centrách. V žiad-
nom prípade na úkor zele-

ných plôch. 4.Áno, ale nie tak, 
že parkovaciu službu napr. v 
Starom meste má súkromná 
fi rma. Ako? Stačí sa pozrieť   
do Rakúska, Čiech. 5. Preto-
že sa jedná o nízku úroveň 
MHD (hlučnosť, klimatizácia, 
zastaranosť dopravných pro-
striedkov), špinavé zástavky, 
neúplne pokrytie Bratislavy 
MHD. 6. Absolútne nevyho-
vujúca. 7.Zákazom parkova-
nia. 8. Okamžité vypovedanie 
zmluvy. Urýchlený výber fi r-
my, ktorá v najkratšom čase 
zaháji rekonštrukciu hl. sta-
nice a dopravy. 9. Obnoviť čo 
najrýchlejšie dopravu prope-
lerom so stanovením pravi-
delného jazdného poriadku. 
10. V súčasnosti – autom. Po 
kvalitnom zaistení dopravy 
MHD, oprave ciest, zabezpe-
čení cyklotrás z hľadiska roz-
sahu a bezpečnosti - MHD, 
bicyklom.

Andrea Somogyiová:
1.Určite by to bolo výborné 
riešenie ako zlepšiť dopravu, 
ale cena lístkov alebo pred-
platených kariet by bola podľa 
mňa vysoká a nie každý by si 
to mohol dovoliť. 2. Parkovísk 
je dosť, len áut je veľa. 3. Áno, 
aspoň pri každom obytnom 
dome. 4. Samospráva by sa 
mohla snažiť aspoň prejaviť 
záujem o riešenie a posúvať 
svoje riešenia kompetentným 
osobám. 5. Autom je to po-
hodlnejšie, žiadne čakanie na 
MHD, tlačenie sa v MHD a 
hlavne mám pokoj od nepri-
spôsobivých občanov. 6. Pod-
ľa mňa to nie je v poriadku, 
cyklisti by mali mať viac mož-
ností. 7. Nijako, keď nemajú 
na výber, kde majú parkovať? 
8. Situácia sa momentálne rie-
ši opravou električkovej trate, 
inak žiadny problém nevidím. 
9. Je to zaujímavá predstava, 
ale treba na obsluhu lode na-
ozaj kvalifi kovaných ľudí ktorí 

budú aj slušne fi nančne ohod-
notení. 10. Najradšej v rámci 
možností chodím pešo alebo 
bicyklom, inak je to auto, ale-
bo MHD.

Eva Nováková: 
1.Metro áno, dávno sa vlastne 
už malo stavať. 2. Neviem. 3. 
Áno, výstavba parkovacích 
domov. 4. Samospráva má 
riešiť parkovanie. 5. Do práce 
chodím MHD. 6. Cyklodopra-
va v Bratislave je dobrá, len 
cyklisti nerešpektujú nieke-
dy chodcov na chodníkoch. 
7.Auta na chodníkoch by som 
určite odťahovala. Zavadzajú 
pri chôdzi. 8. Hlavná stanica 
je v hroznom stave. Hlavne 
bezdomovci. 9.Lodná doprava 
je pekná vec. S deťmi sme sa 
plavili propelerom do Petržal-
ky na kolotoče. 10. Preferujem 
dopravu MHD.

(rl)
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V poradí 39. ročník 
mestského festivalu 

Kultúrne leto a Hradné 
slávnosti Bratislava je 
v závere. Organizátori z 
BKIS na začiatku leta avi-
zovali mesiace nasýtené 
kultúrou a umením. Sľub 
dodržali aj vďaka spolu-
práci s vyše 70 partnermi 
a podpore veľkého množ-
stva divákov. 
 Tí mohli zažiť rušné leto 
a žánrovú všehochuť. Festival 

bol plný koncertov, tanečných 
a divadelných predstavení, 
gurmánskych či športových 
podujatí a akcií pre rodiny 
s deťmi. Na viac ako 250 
podujatiach slovenskí aj za-
hraniční umelci roztancovali 
a rozospievali rôzne vekové 

kategórie. Návštevníkov si vy-
chválili aj hostia: „Bratislavča-
nia boli jedným z najsrdečnej-
ších obecenstiev, ktoré sme na 
turné zažili,“ povedali účinku-
júci z amerického Bard Colle-
ge Conservatory Orchestra. 
 Kultúrne leto má za sebou 
ďalší úspešný ročník. Veľký 
úspech zaznamenal vynove-
ný projekt koncertných utor-
kov pri Dóme sv. Martina 
s multižánrovou koncertnou 
nádielku od jazzu až po rock. 

Divadelných fanúšikov zas 
potešil minifestival v Štúdiu 
L & S, kde sa počas trinás-
tich predstavení v lete mohli 
schladiť pralinkou alebo 
zmrzlinou. 
 K vrcholom 39. ročníka 
festivalu patril záverečný eku-

menický koncert Kultúrneho 
leta v historickej budove Slo-
venského národného divadla. 
Záver leta uzavreli taktiež aj 
divadelné predstavenia v ša-
pito. Na dva dni sa domovom 
pouličným divadlám, Teatro 
Tatro a Túlavé divadlo, stalo 
šapito na Hlavnom námestí. 
Viac ako 500 divákov zažilo 
tri nevšedné predstavenia - 
komediálna klasiku Cyrano 
alebo Balábilé o nose, pre-
miéru hry Majster a Mar-
garéta a zábavnú inscenáciu 
pre deti Bláznova čiapka vo 
veľkom šašovi. Rozlúčka s le-
tom bude zároveň netradičná 
aj v podobe ostrovov umenia 
17. septembra. Dva koncerty 
na dvoch rôznych miestach o 
16.00 h v centre mesta – na 
Laurinskej a Klariskej ulici 
–  dajú defi nitívnu bodku za 
tohtoročným festivalom. 

Otvorenie novej sezóny 
v MDPOH 
 Nová 6. divadelná sezó-
na v Mestskom divadle P. O. 
Hviezdoslava prinesie výni-
močné produkcie, tradičné  
predstavenia a zároveň aj pre-
miéry. Už otváracie predsta-
venie 17. septembra s názvom 
Dolls pražského súboru  Cirk 
La Putyka je originálnym zá-
žitkom. Toto profesionálne 
umelecké zoskupenie hráva 
štýl nový cirkus po celom 
svete a v Bratislave jedine na 
doskách mestského divadla. 
Vo svojej najnovšej hre, v kto-
rej neplatia fyzikálne zákony, 
sú diváci svedkami nečaka-
ných akrobatických kúskov 
prepojených témou honbou 
za majetkom do originálnych 
spojení. 
 Divadlo pokračuje v novej 
sezóne inscenáciami, ktoré 
si u divákov získali úspech. 
Zasmiať sa budú môcť na 
kultovej komédii Plné vrecká 
peňazí, sarkasticko-ironickej 
hre Doktor Macbeth, roman-
tickej komédii Bosé nohy 
v parku či obľúbenej roz-

právke Tri prasiatka. Tretiu 
operetnú koncertnú sezónu 
zaháji Metropolitný orchester 
Bratislava otváracím koncer-
tom Strýko z Bratislavy. Di-
vadlo pravidelne spolupracuje 
aj so súborom SĽUK, ktorý 
odohrá hudobný projekt Or-
namenty a Zvuky nie sú muky. 
Ďalším hosťujúcim súborom 
bude martinské divadlo, kto-
ré v októbri predvedie 4. časť 
divadelného sitkomu www.
narodnycintorin.sk. Záro-

Kultúrne leto končí, umenie pokračuje v Mestskom divadle POH

veň na dosky MDPOH zavíta 
obľúbené pražské Dejvické 
divadlo s ocenenou hrou De-
aler´s choice. V októbri by si 
nemali diváci nechať ujsť tak-
tiež japonské tanečné divadlo. 
 „Mestské divadlo si za 5 
sezón našlo svojho diváka 
aj mladé divácke zázemie. 
K 25. výročiu Nežnej revo-
lúcie budeme hrať vlastnú 
inscenáciu Doktor Macbeth 
a v 6. sezóne 2014/2015 pri-
pravuje MDPOH dve nové 

premiéry,“ povedal riaditeľ 
MDPOH Vladimír Grežo. 
V októbri prekvapí príbeh Pat-
ricka Süskinda – Kontrabas 
o živote osamelého muža a 
v decembri ďalšia novinka od 
ruského dramatika Alexandra 
Nikolajevica Ostrovskiho, ko-
média Aj múdry schybí. 

 (dm)
foto: archív BKIS
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Nevyhadzujte 
knihy - darujte ich nám

kontakt 0907 701 786

Vajnorská podporná 
spoločnosť, spol. s r.o.

so sídlom Roľnícka 109, 831 07 
Bratislava, IČO: 36 772 054

podľa ustanovenia § 281 až 288 
Obchodného zákonníka 

v platnom znení

vyhlasuje obchodnú verejnú 
súťaž o najvhodnejší návrh na 
uzavretie nájomnej zmluvy na 
prenájom nebytového priestoru 
na prízemí zrekonštruovanej bu-
dovy Kultúrneho zariadenia Bani-
čova o výmere 45,8 m2 za účelom 
prevádzkovania nasledovných 
činností: Prevádzkovanie kaviar-
ne, cukrárne alebo vinárne.
Návrhy na uzavretie zmluvy mô-
žete podávať písomne na adre-
se vyhlasovateľa v uzatvorenej 
zalepenej obálke s označením 
„Obchodná verejná súťaž na pre-
nájom nebytového priestoru na 
prízemí zrekonštruovanej budovy 
Kultúrneho zariadenia Baničo-
va - NEOTVÁRAŤ“ v lehote do 
31.10.2014 do 12:00 hod.
Vyhlasovatel‘ súťaže si vyhradzu-
je právo vyhlásené podmienky 
súťaže zmeniť, odmietnuť všetky 
predložené návrhy alebo súťaž 
zrušiť.
Celé znenie a podmienky ob-
chodnej verejnej súťaže si mô-
žete vyžiadať na adrese sídla vy-
hlasovateľa alebo elektronickou 
formou na: vpsba@vpsba.sk

Súťaž na stvárnenie Rotundy na Železnej studienke opakujú

Hlavné mesto nedávno 
opäť vypísalo verejnú 

súťaž na nové stvárnenie 
novej podoby Železnej 
studienky v lokalite zná-
mej ako Rotunda. Víťazo-
vi prenajme územie na 25 
rokov. Zato ho musí pre-
najímateľ zrekonštruovať, 
a to bez prispenia mest-
ských peňazí. 
 Budúci prenajímateľ musí 
splniť niekoľko podmienok. 
Napríklad, má zachovať sa-
králnu stavbu známu pod 
menom „Rotunda“. Okrem 
toho musí odstrániť búdy, 
provizórne konštrukcie, ne-
vhodné zábradlia, poškodené 
schody, či nevyhovujúce hy-
gienické zariadenia. Ďalej ho 
čaká rekonštrukcia schodov 
a kamenného základu Labu-
tieho pavilóniku, samotné 
vybudovanie Labutieho pavi-
lóniku na pôvodnom mieste 
a v pôvodnom architektonic-
kom vzhľade. Nový nájomca 
sa musí ďalej zaviazať, že vy-

buduje záhradnú reštauráciu, 
predloží návrh na rekonštruk-
ciu Rotundy, vytvorí drevený 
záhradný pavilón, ktorý má 
slúžiť na kultúrne a spoločen-
ské akcie. Mesto ďalej chce, 
aby budúci nájomca upravil 
koryto Vydrice a potôčka Bys-
trička na ich sútoku tak, aby 
sa Rotunda stala súčasťou ma-

lého ostrovčeka medzi dvoma 
ramenami Vydrice. Ostrovček 
s Rotundou má byť potom 
prístupný drevenými mostík-
mi z oboch strán areálu. 
 Súťažné podmienky a 
podklady je možné získať na 
magistráte do 26. septembra 
2014. Termín predkladania 
súťažných návrhov od 17. júla  
2014 do 26 septembra 2014 
do 14:0 hod. Obálky so súťaž-
nými návrhmi sa budú otvárať 
a súťažné návrhy sa začnú vy-
hodnocovať 1.októbra 2014. 
Otváranie obálok je neverej-
né. Výsledky vyhodnotenia 
súťaže budú zverejnené do 25 
októbra 2014. Súťaž vypísalo 
mesto opakovane potom, ako 
sa do nej pred niekoľkými 
mesiacmi prihlásil len jeden 
uchádzač.

(rl, red)
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Mestské centrá 
voľného času otvorili brány
Centrá voľného času v pô-

sobnosti mesta otvorili od 
pondelka svoje brány. Aj tento 
rok ponúka mesto päť centier, 
ktoré majú pre deti a mládež 
od 5 do 30 rokov priprave-
nú ponuku rôznych krúžkov. 
Deti si môžu vybrať z množ-
stva voľnočasových aktivít, 
ktoré sú zamerané na jazyky, 
spoločenské a prírodovedné 
vedy, vedu a techniku, telový-
chovu, turistiku, ekologickú 
výchovu, informatiku, bran-
né športy, kultúru a umenie. 
„Zámerom CVČ je vytvoriť 
priestor pre zmysluplné vy-
užívanie voľného času najmä 
pre školopovinné deti, a záro-

veň rozvíjať a podporovať ich 
talent, individualitu,“ uviedla 
hovorkyňa magistrátu Danie-
la Rodinová. Mesačný popla-
tok sa pohybuje v rozmedzí 
od 2 – 8 eur, podľa náročnosti 
na materiálne vybavenie krúž-
ku. V minulom roku mestské 
centrá voľného času navštevo-
valo 3346 detí. „Najväčší zá-
ujem bol o kultúru a umenie 
(1724), ďalej  telovýchovu a 
šport (948), prírodné vedy, ale 
aj o informatiku (101), vedu a 
techniku (75), jazyky (36) či 
spoločenské vedy (41),“ dodala 
Rodinová. 

(bak)

Hotely v Bratislave sú najčistejšie
Bratislavské hotely sa do-

stali medzi najčistejšie 
hotely sveta. Podľa hodno-
tenia 6 miliónov užívateľov, 
ktorí si rezervovali ubyto-
vanie prostredníctvom pre-
stížneho portálu Hotel.info, 
najčistejšie hotely sveta sú v 
Tokiu, Varšave, Soule, Brati-
slave a Sofi i. 
 Ako uvádza portál, hoci 
hotely v Tokiu neposkytujú 
výhľad na biele piesočné plá-
že a nemajú steny s nádher-
nými talianskymi freskami 
z obdobia renesancie, pre tu-
ristov je kľúčovým faktorom 
čistota, ktorá ovplyvňuje aj 
popularitu a obľúbenosť ho-

telov. V hodnotení dostali 
tokijské hotely 8,93 bodov 
z 10 možných. Varšavské 
hotely, kde tiež „môžu hos-
tia jesť zo zeme“ získali 8,76 
bodu, hotely v Soule 8,73 a 
bratislavské 8,54 bodu, rov-
nako ako hotely v hlavnom 
meste Bulharska. 
 Na opačnom konci reb-
ríčka sa umiestnili hotely 
v Rio de Janiero (7,29), Lon-
dýne (7,52), Osle (7,53) a 
Amsterdame (7,58). Na šies-
tu priečku najšpinavších ho-
telových izieb sveta sa odstali 
parížske hotely s 7,63 bodu. 

(red)
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personalizovaná tlač transakčných a marketingových dokumentov
TransPromo (kombinácia transakčného a marketingového dokumentu)
obálkovanie, wrapping a fóliovanie 
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adresné, neadresné a selektívne doručovanie zásielok
kontakty na cieľovú skupinu a návrh stratégie a kreatívy jej oslovenia
hybridná pošta
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Vône a chute ulíc

Kapucínska ulica v 
Bratislave očividne 

prekvapuje. Hneď za 
električkovou zástav-
kou sa nachádza síce 
malý, ale o to živší pod-
nik. Atmosféru nasajete 
takmer okamžite, stačí 
sa len prispôsobiť rytmu 
miesta.
 Vo vnútri je živo. Ba-
ristka sa šikovne zvŕta a po 
mojej žiadosti o espresso sa 
len uistí, či naozaj chcem to 
čo si pýtam. Následne odíde 
za bar, páku pekne vyčistí, 
namelie moju dávku kávy, 
zatlačí a o chvíľku už mám 
espresso na stole. Kimbo je 
pre mňa neznáma značka, 
ako sa však neskôr dozve-
dám, je to talianska káva 
z Neapola, kde rok pôso-
bil majiteľ Hangoutu. Ten 
sa neukrýva za novinami, 
ale sedí oproti mne, kde sa 
trošku hlučnejšie rozpráva 
s nejakým ďalším nadšen-
com kaviarní. Ponúkne mu 
pohár vína a kvetnato mu 
o ňom rozpráva. Neskôr sa 
to isté stane aj mne. Desať 
minút pred mojim odcho-
dom sedím s majiteľom a 
rozprávame sa – len tak, 
o víne a káve. Všimol si, že 
som pila espresso, spýtal sa 
ma ako mi chutilo. Očividne 
svoj podnik skutočne milu-
je. Rovnako ako aj ľudí, ktorí 
sa v ňom premelú. Hangout 
Cafe je miestom na rýchlu 
kávu, prípadne večer s pria-
teľmi pri víne. Vládne v ňom 

živá (možno až trošku hlučná) 
atmosféra. Pri svojej návšte-
ve som si okrem kávy dala aj 
plnený croissant, ktorý síce 
prišiel príjemne horúci ako 
z pece, ale zato pocukrova-
ný ako snehuliak. Žiaľ, bol to 
čistý polotovar. Na vylepšení 
v tomto smere by som poradi-
la kaviarni popracovať. 
 Mimochodom, na facebo-
oku som zistila, že kaviareň 
ma menšiu úchylku na dáva-
nie zliav. Však posúďte sami.

Rubriku pripravuje 
portál Kavickari.sk
Portál, ktorý ako prvý na 
Slovensku združuje skupi-
nu gurmánov a pôžitkárov 
v jednom. Vznikol z malej 
skupinky na facebooku, 
v rámci ktorej mohli fanú-
šikovia postovať fotografi e 
a zážitky z kaviarní. Pro-
jekt sa následne vyvinul 
do podoby online maga-
zínu, ktorý prináša zaují-
mavé informácie zo sveta 
gastronómie. Spoznajte 
s nami podniky, do kto-
rých sa oplatí ísť nielen 
v Bratislave, ale aj v blíz-
kom okolí v novej rubri-
ke, ktorú sme pripravili 
v spolupráci s Bratislav-
ským Kuriérom.

Nonšalantné stretnutie v Hangout Café

DM ženský beh štartuje 
z Hlavného námestia 27. septembra

Tretí raz sa 27. septem-
bra pobeží dm ženský 

beh. Organizátori presu-
nuli štart na Hlavné ná-
mestie v Bratislave a trať 
jednej z dvoch disciplín 
predĺžili na 10 km. Kratšia 
zostáva 4 - kilometrová. 
 Na štarte by sa okrem 
obhajkýň prvenstva, mamy 
a dcéry Janečkových, mali 
objaviť viaceré známe tváre 
– napríklad svetová top mo-
delka Michaela Kociánová a 
možno aj herečka Nela Pocis-
ková, ktorá spolupracovala s 
kampaňou My Girls, uviedol 
riaditeľ dm ženského behu 
Peter Pukalovič. „Bežať budú 
aj naše My Girls – Romana, 
Simona, Tereza a Janka, kto-
ré sú pre viaceré dievčatá na 
tréningoch a pretekoch tými 
najlepšími motivátorkami pri 
ich bežeckých začiatkoch“, 
uviedol.
 Vlani v 2. ročníku dm 
ženského behu štartovalo re-

kordných 880 žien a dievčat, 
ktoré zvládli nástrahy 4 alebo 
9-kilometrovej trate. Toľko 
bežkýň na špecializovanom 
behu určenom výhradne pre 
ženy ešte nikdy na Slovensku 
neštartovalo! V porovnaní 
s premiérou v roku 2012 sa 
na štart postavilo vlani o 260 
účastníčok viac, čo je takmer 
42-percentný nárast! 
 Pre účastníčky 3. ročníka 
dm ženského behu, ich ro-
dinných príslušníkov a divá-
kov pripravili organizátori a 
partneri podujatia v sobotu  
27. septembra už od 10.00 
hod. bohatý sprievodný 
program. Štart behu na 4 
km je o15:00 hod., o hodinu 
neskôr sa beží 10 km.
 Registrácia na dm ženský 
beh je stále otvorená, každá 
zaregistrovaná bežkyňa sa 
môže tešiť na bohatý účast-
nícky balíček a nádhernú me-
dailu v cieli.

(red, rl) 

Zá
hr

ad
ká

rs
ky

 s
ve

t

Komplexná starostlivosť o Vašu záhradku. 
Pravidelná starostlivosť o malé záhradky 

i o veľké záhrady počas celého roka.
Letná a zimná údržba aj pre bytové spoločenstvá.

Tel. 0917 539 527 Happygardens

September je mesiac, keď 
sa už končí leto a začína 

jeseň.  Kvitne už menej kve-
tov.  Avšak stále sú ešte roz-
kvitnuté  hortenzie, ibišteky, 
niektoré ruže alebo niektoré 
trvalky. Okrem kvitnúcich tr-
valiek, ostatné trvalky delíme 
a presadzujeme. Zberáme se-
mená odkvitnutých letničiek 
a uskladníme ich, aby sme 
ich mohli na jar opäť vysiať. 
Môžeme ešte poslednýkrát 
ostrihať levanduľu. Od polo-
vice septembra vysadzujeme 
okrasné cibuľoviny ako sú tu-
lipány, kosatce, narcisy. Prih-
nojíme okrasné dreviny, ktoré 
sú citlivé na mráz.  Je taktiež 
vhodný čas na výsadbu stálo-
zelených kríkov a tiež ihlič-
nanov. V úžitkovej záhrade 
zberáme úrodu ako zeleniny, 

tak aj ovocia. Uskladňujeme 
očistené a suché plody zbe-
ru do chladných a tmavých 
miestností. Okrasný trávnik 
ešte pravidelne kosíme, ale 
už nehnojíme. Obmedzíme 
intenzitu polievania. Dosie-
vame prázdne miesta v tráv-
niku.  Ak sme nevysiali nový 
trávnik na jar, tak môžeme te-
raz, keď sú na to ideálne pod-
mienky. Dôležitá je poctivá 
príprava pôdy ako podkladu 
pre trávnik.
 Koncom leta môžeme 
zakladať skalku. Správny vý-
ber a kombinácia druhov nás 
odmení rozkvitnutou skalkou 
od jari až do jesene.
                                                                                  
Tipy a rady :
 Jeseň nám prináša boha-
tú úrodu ovocia a zeleniny.  

Ak sme dopestovali viac  ako 
dokážeme spotrebovať v čer-
stvom stave, tak prichádza 
na rad skladovanie a spra-
covanie úrody. Na sklado-
vanie sú vhodné len zdravé 
a nepoškodené plody. Pred 
skladovaním je potrebné ich 
očistiť do sucha. Zásadne 
neumývať. Najvhodnejšie na 
skladovanie je suchá a tma-
vá miestnosť so stálou tep-
lotou 6 až 8°C. V zime môže 
klesnúť na 2 až 4°C. Predtým 
však je potrebné miestnosť 
dôkladne vyčistiť a vyvetrať. 
Najmenej vhodné na skla-
dovanie je plodová zelenina 
(paradajky a uhorky), ktoré je 
lepšie spracovať na rôzne za-
váraniny, pretlak, lečo, kečup 
a iné. Najvhodnejšie z ovo-
cia na skladovanie sú orechy, 

hrušky a jablká. Skladujeme 
ich v krabici, v drevenej ale-
bo umelohmotnej prepravke. 
Mäknutiu plodov zabránime, 
keď pod nich dáme vysušené 
piliny, slamu alebo rašelinu 
a umiestnime ich do suchej a 
chladnej miestnosti pri teplo-
te 4°C a 85% vlhkosti.
 Medzi ďalšie spôsoby 
spracovania úrody patria 
sušenie, mrazenie, výroba 
sirupov, muštov, ovocných 
štiav, alkoholických nápojov 
a iné. Spracovaním uchová-
vame chuť a dostatok vita-
mínov aj pre ďalšie obdobie, 
kedy nemáme také množstvo 
čerstvej zeleniny a ovocia ako 
počas sezóny.

„Záhradkársky svet .“                
Ing. Radovan Tomko - 

Happygardens

Cyklokoalícia je k rozvoju 
cyklotrás v meste kritická
Michal Malý zo združe-

nia Cyklokoalícia kri-
tizuje magistrát za pomalé 
tempo rozvoja cyklotrás 
v hlavnom meste. Urobil 
tak na tlačovej konferencii 
magistrátu k Európskemu 
týždňu mobility. 
 Myšlienka týždňa mobility 
je podľa predsedu občianske-
ho združenia Cyklokoalícia 
Michala Malého o trvalých 
riešeniach v oblasti dopravy. 
Podľa združenia napreduje 
výstavba cyklotrás pomaly, na 
niektorých existujúcich tra-
sách napríklad už nie je vidno 
ani farbu. Problémy vidia aj v 
ďalších oblastiach.
 Podľa Malého ide vý-
stavba cyklotrás slimačím 
tempom. „Nedávno sa ob-
novila Košická ulica, ale nie 
správne. Na Blumentálskej už 
pomaly nevidieť farbu. Záha-
dou je pre nás zaniknutá trasa 
na Vajnorskej pri Poluse. Dl-
hodobo upozorňujeme na ne-
bezpečne parkujúce vozidlá na 
cyklotrase pod Mostom SNP. 

Povrch cyklotrasy pri Lafran-
coni nie je kvalitný a často po 
nej ilegálne jazdia autá,“ uvie-
dol. Podľa neho ale existujú 
aj svetlé prípady – upriamil 
pozornosť na Pribinovu ulicu. 
V iných oblastiach alternatív-
nej dopravy je to podľa neho 
ešte horšie. „Síce sa pre-
dĺžila trať trolejbusu, ale 
padli tomu za obeť stro-
my na Trenčianskej. Bez 
diskusie. Zriadila sa zastávka 
viedenského typu, bez  mož-
nosti pripomienkovania ob-
čianskymi združeniami, ktoré 
sa zaoberajú Lepšou dopravou. 
Už dnes tu vidno problémy, 
ktorým sme sa mohli vyhnúť,“ 
konštatoval Malý. Mesto pod-
ľa neho doteraz nezverejnilo 
projektovú dokumentáciu 
k Starému mostu a električke, 
chýba bezbariérový prístup na 
zastávkach, najmä v Dúbravke 
a Karlovej Vsi „Integrovaný 
dopravný systém je neskutoč-
ne spomalený,“dodal.

(rl)

Fotografi e roka sú na 
Hviezdoslavovom 
námestí do konca septembra
Víťazom siedmeho roč-

níka súťaže Foto roka 
2014, ktorú na podporu 
mladých talentových foto-
grafov organizuje Nadácia 
VÚB, zvíťazil Tomáš Ha-
lász. Jeho záber s názvom 
„Pred mítingom“ uspel v 
konkurencii takmer 1 300 
snímok, ktoré do súťaže 
prihlásilo viac ako tristo 
autorov.
 Víťazné fotografi e, ako aj 
diela všetkých fi nalistov súťa-
že sú vo veľkoformátovej po-
dobe inštalované na Hviezdo-
slavovom námestí do konca 
septembra. Siedmy ročník sú-
ťaže Foto roka  sa môže po-
chváliť doteraz najvyšším 
počtom prihlásených účast-

níkov. Organizátori dali otvo-
renou témou možnosť rozšíriť 
priestor pre vyjadrenie kre-
ativity a originality každého 
z autorov. „Do druhého kola sa 
dostalo 15 fi nalistov. Ich tvor-
ba mala vyrovnanú kvalitu, aj 
napriek rôznorodosti žánrov 
a techník súčasnej fotografi e,“ 
hodnotí predseda poroty Pa-
vel Vančát, kurátor a teoretik 
fotografi e z Českej republiky. 
Spolu s ním rozhodovali aj 
taliansky fotograf a pedagóg 
Elio Piazza, Bohunka Kokle-
sová, odborníčka na teóriu a 
históriu fotografi e z Vysokej 
školy výtvarných umení v Bra-
tislave a fotožurnalista Maňo 
Štrauch. Porotcovia nakoniec 
za víťaza súťaže určili Tomáša 

Halásza, na druhom mieste 
skončil Denis Kozerawski a 
tretie ocenenie si odniesol Ju-
raj Starovecký. Víťazná foto-

grafi a z repor-
tážnej série 
Tomáša Ha-
lásza zaujala 
porotu najmä 
a u t o r o v o u 
d l h o d o b o u 
sústredenos-
ťou venova-
nou jednému 
z kandidátov 
na prezidenta. 
V čase vzniku 
série ešte ne-

bolo jasné, kto sa stane hlavou 
štátu.

(red, rl)
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NOVÉ ČÍSLO 
PRÁVE V PREDAJI!

Gaga Gedur Open 2014 aj s degustáciou slovenských vín
Spokojnosť a kvalitné športové 

výkony sprevádzali tohtoroč-
ný už tretí ročník tenisového tur-
naja osobností v štvorhre Gaga 
Gedur Open 2014. Bratislavský 
kuriér je už tradične mediálnym 
partnerom turnaja. 
 Napriek nepriaznivému počasiu 
sa Gaga Gedur Open 2014 uskutoč-
nil. Namiesto sympatických kurtov 
na Čiernej Vode, sa tentoraz hralo 
v športovej hale Slávie Právnik pri 
petržalskom Draždiaku. Zišla sa veľmi 
silná konkurencia a svoje sily si zme-
ralo desať dvojíc v dvoch skupinách. 
V kvalitnom a vyrovnanom fi nále na-
pokon zvíťazila dvojica Erik Mikurčík 
a Robert Lattacher, ktorá porazila hú-
ževnatý pár Maroš Korec - Martin Ko-
váčik v pomere 6:4. Na treťom mieste 
skončili deblisti Dušan Majtás a Rado 
Šabata. Na turnaji sa okrem iných 
zúčastnili aj spevák a skladateľ Pavol 
Hammel, zastúpenie televízie TA3 
bolo dokonca dvojnásobné – hrali 
aj moderátori Dušan Gabáni a Peter 
Bielik. Zlepšujúcu sa hru predviedol 
aj izraelský veľvyslanec na Slovensku 
- Alexander Ben-Zvi. Osobitnú vďaku 
za pomoc pri organizovaní turnaja si 
zaslúži Pavel Horka i Miloš Fiedler.
 Tretí ročník Gaga Gedur Open 
2014, ktorý organizuje agentúra Ged-
ur na čele s Rudom Gerim, bol výni-
močný degustáciou slovenských vín. 
Zaslúžil sa o ňu nadšený vinár a pre-
vádzkovateľ Pivničky pod Čachtickým 

hradom - Ján Lesay, ktorého 
víno malo úspech hádam u 
každého, kto ho okoštoval. 

Navyše, každému účastníkovi 
turnaja venoval fľašku.  

(rl)

Väčšina účastníkov 3. ročníka tenisového turnaja.

Riaditeľ turnaja Rudo Geri s jeho excelenciou 

Alexandrom Ben-Zvi a Jánom Lesayom.


